
 آگهی مزایده های عمومی یک مرحله ای 

شماره 1403/01/ز  الی 1403/04/ز  
آگهی فراخوان  شناسایی سرمايه گذار تامین مالی 

تکمیل و بهره برداری تاسیسات فاضلاب شهر قهجاورستان در ازای 

واگذاری بخشی از پساب حاصله به روش بیع متقابل)شماره 403-1-84

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
اداره ارتباطات و اطلاع رسانی  اداره کل  راه و شهرسازی استان اصفهان

م الف: 1۷۲۹40۷

 اداره کل راه و شهرســازی اســتان اصفهان در نظر دارد املاک مشــروحه زير را از طريق مزايده بــه صورت نقد  به

فروش و اجاره رساند. از متقاضيان دعوت می شود برای دريافت اسناد مزايده به سامانه تدارکات الکترونیک 
دولت به نشانی http://setadiran.ir   تا روز یکشنبه مورخ 1403/03/27 مراجعه نمايند.

 مساحتپلاک ثبتیعنوان مزایدهشماره مزایده
)مترمربع(

قیمت پایه 
کارشناسی )ریال(

مبلغ ضمانت نامه شرکت 
در مزایده )ریال(

1403/01/ز
واگذاری یک قطعه زمین با کاربری 

اداری تحت پلاك ثبتی 3162 فرعی 
از  238  اصلی واقع در فریدونشهر

238/316238516،555،000،000827،750،000

1403/02/ز
واگذاری یک قطعه زمین با کاربری 

اداری تحت پلاك ثبتی 999 فرعی از  
182 اصلی واقع در تیران و کرون

182/999570/4525،670،000،0001،283،500،000

 مساحتپلاک ثبتیعنوان مزایدهشماره مزایده
قیمت پایه کارشناسی  )ریال()مترمربع(

مبلغ ضمانت نامه 
شرکت در مزایده 

)ریال(

1403/03/ز

اجاره 3ساله یک قطعه زمین با 
کاربری صنایع کشاورزی)پرورش 
اسب( تحت پلاك ثبتی 1 فرعی از  
1401  اصلی واقع در مبارکه)دیزیچه(

1401/19999/75

سال اول: 240،000،000
)اجاره بهای سالهای دوم و سوم در 

پایان قرارداد سال اول براساس نظریه 

کارشناسی تعدیل و تعیین خواهد شد.(

12،000،000

1403/04/ز
اجاره 3ساله یک قطعه زمین با کاربری 
دامپروری تحت پلاك ثبتی 4 فرعی 

از  108 اصلی واقع در سمیرم
108/41100

سال اول: 72،000،000
)اجاره بهای سالهای دوم و سوم در 

پایان قرارداد سال اول براساس نظریه 

کارشناسی تعدیل و تعیین خواهد شد.(

3،600،000

برای شرکت در مزایده باید از طریق سامانه ستاد ایران با کاربری مزایده گر  اسناد  دریافت گردد در غیر اینصورت امکان شرکت 

در مزایده وجود ندارد.

  مهلت دریافت اسناد روز  یکشنبه مورخ   ۲۷/ 03/ 1403

مهلت تحویل پیشنهادها روز  پنجشنبه  مورخ   0۷/ 04/ 1403

گشایش پیشنهادها ساعت ۹ روز شنبه مورخ  0۹/ 04/ 1403

نشانی:  اصفهان   ـ خيابان سعادت آباد                                     تلفن:  6681068 3– 031      

نوبت اولنوبت اول

 شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد، جهت شناســایی سرمایه گذاران واجد شرایط، فراخوان 

پروژه ای  تحت عنوان " تامین مالی تکمیل و بهره برداری تاسیســات فاضلاب شهر قهجاورستان در ازای 

واگذاری پساب حاصله" را  در قالب قرارداد بیع متقابل با مشخصات ذیل، برگزار نماید. لذا بدین وسیله از 

سرمایه گذاران واجد الشرایط دعوت به عمل می آید.

الف- شرح مختصری از پروژه
نحوه اجرای پروژه: بیع متقابل

دوره احداث: 3 سال
دوره بهره برداری از پساب قابل واگذاری: 25 سال

حداکثر حجم پساب قابل واگذاری: 860,000متر مکعب در سال
شرح عملیات: 

اجرای شبکه فاضلاب شهر قهجاورستان  به طول تقریبی 56 کیلومتر
عملیات بهره برداری تاسیسات فاضلاب ایجاد شده در طول دوره بهره برداری

ساخت تصفیه خانه فاضلاب قهجاورستان به ظرفیت3228متر مکعب در شبانه روز
از علاقه مندان خواهشمند است مدارک ذیل را تا پایان مهلت مقرر به دبیر خانه شرکت آب و فاضلاب 

استان اصفهان تحویل نمایند:
مدارک لازم اشخاص حقوقی: 1-آخرین روزنامه رســمی مبنی بر دارندگان امضاهای مجاز معتبر 
2- اساسنامه   3- تصویر کارت ملی و شناسنامه دارندگان امضای مجاز  4- اظهار نامه امکان تامین 

منابع مالی پروژه  5- اطلاعات کلی و حقوقی شرکت  
مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه: تا ساعت 15:30 روز  شنبه مورخ....../1403/03

www.abfaesfahan.ir  شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
www.jets.mporg.ir           پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات

شماره تلفن: 0313668031-8
داخلی 338-335

با وجود راه اندازی سامانه دوم خط اضطراری آب، آبِ شربِ نصف جهان قطع شد  

همان همیشگی؛ باز هم غافلگیری!
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مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان 
خبر داد

آغاز عملیات 
ساماندهی و مرمت 
شاه نشین پل خواجو

  پس از 7 سال طلسم 
کفش طلا شکست
خیز مغانلو برای خیز مغانلو برای 
رکوردزنی در تاریخ رکوردزنی در تاریخ 
فوتبال ایرانفوتبال ایران
6

۷

5

۲

۲

927 میلیارد تومان اعتبار عمرانی فریدن در 
دولت سیزدهم

2300 پلاک زمین رایگان به روستاییان 
اردستان  واگذار می شود

شهری باز  بر هامون نهاده ؟
اصفهان در افق 1410

الزام استفاده از 
مولدهای اضطراری 

بخش تجاری در 
ساعات اوج بار

رسانه ها درباره بررسی 
صلاحیت ها گمانه زنی 

نداشته باشند

خروج اشیای 
تاریخی از کشور باید 

با تصویب هیئت 
وزیران باشد

تکمیل شبکه سنجش آلودگی هوا در استان 
اصفهان نیازمند 600 میلیارد ریال اعتبار است

8 43
5

۷

روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

پنجشنبه  17 خرداد  1403
28 ذی القعده  1445

6 ژوئن  2024
 شماره 4101    

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5000 تومان

فرارسیدن سالروز شهادت امام محمد تقی)ع( را تسلیت می گوییم.



پنجشنبه 17 خرداد 140۳ /  28  ذی القعده  1445  /  6  ژوئن  2024 / شماره  4101 

 رئیس ستاد دیه کاشان:

 نیکوکار نوش آبادی، هزینه پذیرایی حج خود را برای 
آزادی 8 زندانی هدیه کرد

رئیس ستاد دیه کاشان گفت: یک نیکوکار نوش آبادی با اقدام خیرخواهانه خود، هزینه پذیرایی حج 
خود را به آزادی هشــت زندانی جرائم غیرعمد اختصاص داد.علی راحمی در گفت وگو با »ایسنا«، 
اظهار کرد: یکی از حج گذاران نیکوکار با پرداخت دو میلیارد و ۱۵۰ میلیون ریال زمینه آزادی هشت 
زندانی را فراهم کرد که این اقدام  ارزشمند می تواند الگوی مناسبی برای سایر مسافران حج شود.

وی افزود: مشارکت برای آزادی زندانیان جرائم مالی و غیرعمد، فرهنگ پسندیده ای است که در 
منطقه کاشان نهادینه شده و شهروندان نیکوکار به مناسبت های مختلف به این امر کمک می کنند.

رئیس ستاد دیه کاشان تصریح کرد: هم زمان با میلاد امام رضا علیه السلام، یکی از فعالان فضای 
مجازی در ستاد دیه کاشان حاضر شد و  هزینه آزادی یکی از زندانیان جرائم غیرعمد را پرداخت کرد 
و این شهروند به آغوش خانواده خود برگشت.راحمی گفت: یکی دیگر از شهروندان کادوی هدیه 
تولد مادر خود را به احتــرام مقام مادر برای آزادی یک زندانی اختصاص داد که به طور ناخواســته 
گرفتار زندان شــده بود و یک هیئت کاشــان نیز با پرداخت یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال زمینه 
آزادی هشت زندانی را فراهم کرد.وی افزود: زندانی شدن یک نفر، مشکلات اقتصادی و اجتماعی 
را برای اعضای خانواده ایجاد می کند به طوری که گاهی در تأمین نیازهای اولیه خود دچار مشکل 
می شوند که در این راستا مراجع قضایی با قبول درخواست اعسار مددجویان واجد شرایط، گذشت 
شاکیان و کمک نیکوکاران بخشی از زندانیان آزاد می شــوند.رئیس ستاد دیه کاشان گفت: کمک 
به آزادی زندانیان جرائم غیرعمد که در زندان به ســر می برند، یکی از آموزه های مهم دینی است و 
کمک به این افراد که به علت تصادف، بدهی یا حوادث غیرعمد در زندان به ســر می برند از باقیات 
 صالحات محســوب می شــود.راحمی افزود: ســتاد دیه، تنها نهاد متولی آزادی زندانیان جرائم 

غیر عمد است.

رئیس بنیاد مسکن اردستان:

 2۳00 پلاک زمین رایگان به روستاییان اردستان 
واگذار می شود

رئیس بنیاد مسکن شهرستان اردســتان با تأکید بر اینکه طرح نهضت  ملی مسکن روستایی در 
شهرستان اردستان به شکل جدی پیگیری می شــود، اظهار کرد: با برنامه ریزی های صورت گرفته 
امسال بیش از ۲۳۰۰ قطعه زمین مســکونی در قالب نهضت ملی مسکن روستایی به متقاضیان 

شهرستان اردستان که شرایط لازم را داشته باشند واگذار می شود.
محمدعلی نریمانی در گفت وگو با »ایسنا« با بیان اینکه اکنون در ۶۰ روستای شهرستان زمین تأمین 
شده است و همه کسانی که فرم »ج« آنها سبز باشــد و سند مالکیت نداشته باشند می توانند یک 
پلاک زمین رایگان دریافت کنند، افزود: حمایت های دولت برای خانه دار شدن روستاییان منحصر به 
تأمین زمین نمی شود و تمهیدات لازم برای ارائه تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی با نرخ کارمزد ۵ درصد 
اندیشیده شده است.رئیس بنیاد مسکن شهرستان اردستان گفت: اولویت بندی واگذاری زمین 
بر اساس تصمیم شورای مسکن شهرستان خواهد بود ولی زوج های جوان و کسانی که تازه ازدواج 
کرده اند در اولویت واگذاری زمین روستایی هستند.نریمانی با بیان اینکه واگذاری این زمین ها با 
هدف خانه دار شدن روستاییان و مهاجرت معکوس ساکنان خواهد بود، خاطرنشان کرد: متقاضیانی 
که زمین رایگان در روستا دریافت می کنند شــش ماه فرصت دارند تا نسبت به تهیه نقشه و جواز 
ساخت اقدام کنند در غیر این صورت پس از اخطار ۴۵ روزه زمین از این افراد پس گرفته می شود. 
وی با اشاره به اینکه متقاضیانی که زمین رایگان دریافت می کنند به هیچ عنوان حق انتقال و فروش 
نخواهند داشت، تصریح کرد: تقسیم بندی پلاک های زمین رایگان بر اساس وجود زمین های ملی 

در روستا و جمعیت هر بخش و روستا برنامه ریزی شده است.

فرماندار فریدن خبر داد

۹۲۷ میلیارد تومان اعتبار عمرانی فریدن در دولت سیزدهم
 فرمانــدار فریــدن با اشــاره بــه دســتاوردهای دولت شــهید 
آیت ا... رئیســی، گفــت: ارتقای راه های شــهری و روســتایی، 
بهره برداری از شهرک گلخانه ای، راه اندازی اورژانس، اشتغالزایی 
و تأمین مسکن مهم ترین خدمات دولت در سه سال گذشته بوده 
است. عزیزا.... عباسی در گفت وگو با »ایســنا« درباره خدمات 
دولت ســیزدهم در شهرســتان فریدن، اظهار کرد: روند حرکتی 
دولت سیزدهم با دولت های دیگر متفاوت بود که انصافاً در این 
دولت کارهای بســیار خوبی با وجود تمام مشکلاتی که دشمنان 
برای ایران اسلامی ایجاد کردند انجام شــد. در شرایط تحریم و 
 فتنه های مختلفی که علیه کشور رقم زدند مدیریت جهادی شهید 
آیت ا... رئیسی سبب شد بر تمام این مشکلات فائق شویم.وی 
افزود: یکی از افتخارات بنده این اســت که در یک دولت شریف 
و مردمی کار می کنــم. کل اعتبارات عمرانی کــه از مرداد ۱۴۰۰ تا 
 پایان سال ۱۴۰۲ به شهرستان فریدن اختصاص پیدا کرد بیش از

 ۹۲۷ میلیارد تومان بود که در این شــرایط اقتصادی جای تقدیر 
داشته و نشان از تلاش شبانه روزی در دولت سیزدهم دارد.

نوسازی اورژانس با اعتبار ۳0 میلیارد تومان
فرماندار فریــدن گفت: در حوزه های مختلف بهداشــت و درمان 
یک اورژانس مخروبه داشــتیم که با پیگیری های زیادی که در 
این دولت انجام شــد این اورژانس نوســازی و بهسازی شد که 
توسعه خوبی پیدا کرد. برای بهره برداری کامل از اورژانس فریدن 
با احتساب تجهیزات آن ۳۰ میلیارد تومان اعتبار تخصیص یافت 

و کمتر از دو سال به بهره برداری رسید.

راه اندازی پَد هوایی
عباســی ادامه داد: یک پَد هوایی داشــتیم که یکی از مطالبات 
اساسی مردم شهرســتان بود و با توجه به اینکه فریدن سطح دو 
ارجاع است و به شهرســتان های غرب استان خدمات می دهیم 
یکی از نیازهای ضروری بود که این پد هوایی به بهره برداری رسید. 
همچنین پایگاه امداد اورژانس با اعتبار چهار میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
تومان به بهره برداری رسید. در توسعه بیمارستان نیز کارهای خوبی 
انجام شد، یک مرکز بهداشت در شــهر داران داریم که روبه اتمام 
است و در هفته دولت به بهره برداری می رسد و بخش »ام آر ای« 

بیمارستان فریدن نیز افتتاح خواهد شد.

۳4 هزار تن آسفالت ریزی در روستاها

وی گفت: در بخش راه سازی و راه های روستایی کارهای ارزشمند 
در فریدن انجام شــده اســت. ۲۸ روســتا داریم که بیشتر این 
روستاها از نظر زیرســازی، آســفالت و جدول گذاری با مشکل 
مواجه بودند که این مهم انجام شد و بیش از ۳۴ هزار تن آسفالت 
صورت گرفــت و در ورودی های غربی کــه دو کیلومتر مانده بود 
آسفالت آن انجام شــد و به بهره برداری رسید. در بحث رفع نقاط 
حادثه خیز کارهای بســیار خوبی انجام شــد و جاده فریدن یک 
جاده ترانزیتی بوده و پل ارتباطی میان چند استان است که بخش 
عمده این نقاط حادثه خیز ترمیم و بازسازی شد. فرماندار فریدن 
تصریح کرد: روشنایی جاده ها در بسیاری از موارد انجام شد و پل 

عابر پیاده در برخی از روستاها احداث شد.

واگذاری زمین به 450 نفر
عباسی با بیان اینکه در بخش مســکن یکی از شعارهای دولت 
سیزدهم ساخت مســکن برای مردم بود، گفت: در هشت سال 
قبل از روی کار آمدن دولت سیزدهم حتی یک مسکن هم احداث 
نشد و یک پلاک زمین هم واگذار نشده بود، اما اکنون در فریدن 
به بیش از ۴۵۰ نفر زمین واگذار شده اســت که در حال ساخت 
و ســاز اســت و در هفته آینده هم این واگذاری ها ادامه خواهد 
یافت. در بخش روستایی نیز برخی روســتاها زمین منابع ملی 
ندارند که این مشکل را حل خواهیم کرد.وی اظهار کرد: در بخش 
آموزش و پرورش برخی از مدرسه های شهرستان مخروبه شده 
بود که بسیاری از مدارس بازسازی و به بهره برداری رسیدند مانند 
 مدرسه شهید عباســی دره بید که افتتاح شد. خوابگاه هنرستان 
آیت ا...خامنــه ای نیــز تکمیل شــد و بــه بهره برداری رســید. 
سلف ســرویس یکی از مدارس نیز تکمیل شــد و مدرسه جلال 

هاشمی دامنه تکمیل شد و به بهره برداری رسید.

بهره برداری از شهرک گلخانه ای پس از 17 سال
فرماندار فریدن گفت: در بخش جهاد کشــاورزی کارهای بسیار 
خوبی انجام شــد که بیــش از ۱۰۱ میلیــارد تومــان در لایروبی 
 قنوات هزینه شــد. شــهرک گلخانه ای داشــتیم که بــه دلایلی

 ۱۷ ســال تعطیل بود که با پیگیری های زیاد این گلخانه با اعتبار 
۷۵ میلیارد تومان به بهره برداری رسید. این گلخانه ۴۰ واحد دارد 
که ۱۳ واحد آن اکنون فعال شده که البته چون در حریم شهر دامنه 
است باید مشکل فنی آن حل شود.عباسی افزود: در بحث تغییر 
الگوی نوع کشت کارهای مهمی انجام شد. معضل سیب زمینی 

که در شهرســتان داشــتیم با آموزش هایی که داده می شود در 
ســال بعد معضلی نخواهیم داشــت. یک کارخانه نیز در همین 
خصوص به بهره برداری خواهیم رساند که در صورت بهره برداری 
بخش عمده ای از مشکل اشتغال و سیب زمینی مرتفع می شود. 
گازرسانی بین مزارع در بخش دامنه انجام شد که در زمستان ها از 

اهمیت زیادی برخوردار است.

تکمیل پایش تصویری راه ها تا پایان شهریور
وی ادامه داد: در بخش مخابرات ارتقای شبکه های ارتباطی در سه 
سال گذشته رخ داد. فیبر نوری شهرستان در تیرماه به بهره برداری 
می رســد و دکل های مختلفی در فریدن نصب شــده که پایش 
تصویری خوبی را در کل راه ها سبب شده است و تا پایان شهریور 
این پایش تصویری تکمیل می شــود.فرماندار فریدن گفت: در 
بحث ورزشی یک سالن ورزشی با نام مهر امام داشتیم که چند 
ســال بود بلاتکلیف مانده بود که به بهره برداری رسید. همچنین 
دو زمین چمن مصنوعی در هنرستان سروش و یکی از روستاها 

احداث شد.

اشتغال زایی برای 2۹00 نفر
عباســی با بیان اینکه در سه ســال گذشــته در بخش اشتغال 
پیشــرفت های چشــمگیری داشــته ایم، اظهار کرد: در دو سال 
گذشته برای ۲۹۰۰ نفر اشــتغال در فریدن ایجاد شد و تسهیلات 
اشتغالی که به شهرستان اختصاص داده شد ۲۷۷ میلیارد تومان 
بود که در قیاس با ۸ ســال قبل از دولت سیزدهم بی سابقه بود.

وی در پاسخ به اینکه چند درصد از جمعیت فریدن یارانه دریافت 
می کنند؟ گفت: با توجه به اینکه از نظر اقتصادی شــرایط خوبی 
نداریم و قطب کشاورزی و دامداری هم در استان هستیم به دلیل 
خشکسالی های مستمر و خشک شدن ۹۰ درصد قنوات، معیشت 
مردم با مشکل مواجه شد که در نتیجه اکنون ۴۰ درصد جمعیت 
فریدن تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی هستند و ۹۰ درصد 
جمعیت شهرســتان یارانه دریافت می کنند.فرماندار فریدن به 
صدور مجوز برای سرمایه گذاری و کارآفرینی اشاره کرد و افزود: 
کارهای خوبی در ایجاد گلخانه و ســردخانه ها شــد و بنگاه های 
خُرد و کلان زودبازده رونق خوبی گرفتند.عباسی گفت: در بخش 
فرهنگی، ســینمایی در فریدن وجود دارد که به بخش خصوصی 
واگذار شده است. جلسات مختلفی درباره امر به معروف و نهی 
از منکر داشــتیم و در بحث حجاب و عفاف نیز برنامه های بسیار 

خوبی اجرا کردیم. در هفته فرهنگی که بــا دهه کرامت مصادف 
شــد برنامه های مهمی اجرا شــد و در تپه نورالشــهدا هر هفته 
پنجشنبه ها زیارت عاشورا برگزار می شــود و جاده منتهی به این 
تپه نیز آسفالت شد.وی افزود: در حوزه اجتماعی هفت مؤسسه 
فرهنگی داریم کــه در بحث تأمین جهیزیه کارهای ارزشــمندی 
انجام داده اند. شهرستان فریدن با توجه به اینکه مردمی مذهبی 
و ولایتمدار دارد مشکل خاصی در بحث عفاف و حجاب نداریم و 
شاهد هنجارشکنی در این باره نیستیم. در فتنه های گذشته نیز 
کمترین مشکل امنیتی را داشــتیم که با هوشیاری مردم دارای 
 امنیت کامل بودیــم و مردم به فراخوان هــای ضدانقلاب وقعی 

نمی گذاشتند.

تخصیص 50 هزار تن قیر رایگان
 فرمانــدار فریدن تصریــح کــرد: در تأمین قیر رایــگان بیش از

 ۵۰ هزار تن قیر به شــهرها و روستاهای فریدن تخصیص یافت. 
در بخش شهرداری ها و درآمدهای آن به ازای هر نفر دولت ماهی 
۱۵۰ هزار تومان به حساب دو شهرداری فریدن می ریزد که یکی از 
اقدامات ارزشمند دولت سیزدهم است.عباسی اظهارکرد: در بحث 
انتخابات هر دو انتخابات مجلس و خبرگان رهبری با رعایت مر 
قانون و در کمال آرامش در شهرســتان فریدن برگزار شد و سعی 
کردیم در این انتخابات منویات رهبری مبنی بر سلامت انتخابات، 
رقابت سالم و مشارکت حداکثری محقق شود که این مهم انجام 

شد و شاهد مشارکت ۸۰ درصدی مردم در انتخابات بودیم.

ابلاغ طرح تفصیلی داران
وی افــزود: شــهرِ داران و دامنه طــرح تفصیلی نداشــتند که 

این مشــکل مانعی بر ســر راه پیشــرفت شهرســتان بود که با 
پیگیری های زیاد در ســال ۱۴۰۱ طرح تفصیلی شهر داران ابلاغ 
شــد که در نتیجه آب شرب بســیاری از روســتاها تأمین شد. 
پیگیــری آب شــرب از منابع پایدار بــود که به نتیجه رســید که 
مقرر شــد شهرســتان های فریدن و چادگان از سد چادگان آب 
 شــرب خود را تأمین کنند که تا پایان امســال ایــن مهم انجام 

خواهد شد.
فرماندار فریدن گفت: تصفیه خانه ای در شهر داران داریم که چند 
ســال بود آب این تصفیه خانه در زمین های کشاورزی رها بود که 
این مشکل ساماندهی شد که مقرر شد این آب به سمت شمال 
شرقی داران هدایت و به سوی تپه نورالشهدا پمپاژ شود. ۴۰ هکتار 
زمین لم یزرع داریم که قرار اســت در ایــن زمین ها درخت های 
غیرمثمر کاشته شود تا شاهد کمربند ســبز در این ناحیه باشیم 
که در بحث گردشگری، اشتغال و صنایع چوب تأثیر زیادی دارد.

عباسی خاطرنشــان کرد: در بخش گردشــگری اماکن زیارتی 
مانند بقعه شیخ ســلیمان داریم که در بحث گردشگری مذهبی 
تأثیر بسزایی دارند. دســتکندهای طبیعی داریم که مورد توجه 
گردشگران است و در گردشگری طبیعی نیز پتانسیل های زیادی 
داریم که با مدیریت صحیح این بخش رونق زیادی پیدا می کند.

وی در پاسخ به این سئوال که به نظر شــما از میان خدمات ذکر 
شده مهم ترین اقدام دولت ســیزدهم در شهرستان فریدن چه 
بوده اســت؟ گفت: معتقدم ارتقای راه های شهری و روستایی، 
بهره برداری از شهرک گلخانه ای، راه اندازی اورژانس، اشتغالزایی 
و تأمین مســکن مهم ترین خدمات دولت در ســه سال گذشته 

بوده است.

۲ قلاده توله خرس سیاه بلوچی در ایست بازرسی 
محور نایین در شرق اصفهان کشف و ضبط شد.

رئیس اداره حفاظــت و مدیریــت حیات وحش 
حفاظت محیط زیست اســتان اصفهان گفت: این 
تولــه خرس ها در مســیر قاچاق به مقصــد تهران 
توسط نیروی انتظامی مســتقر در ایست بازرسی 
نایین، کشــف و به اداره حفاظت محیط زیســت 
تحویل داده شــدند.مریم امیدی با بیان اینکه این 
دو قلاده توله خرس سیاه حدود دو ماه سن دارند 
و از زیستگاه های کرمان زنده گیری شدند، افزود: 
بررســی و معاینه اولیه این توله خرس ها توســط 
دامپزشکان انجام شد و مشکل خاصی ندارند.وی 
با اشاره به کشف یک قلاده توله خرس سیاه بلوچی 

از یکی از ایستگاه های بازرسی استان فارس، گفت: 
این توله خرس، شنبه شب به اصفهان منتقل شد و 
به همراه دو توله خرس دیگرِ کشف شده در استان 
اصفهان به مرکــز بازپروری حیــات وحش »کلاه 
قاضی« در جنوب شــرقی اصفهان منتقل شــدند.

امیدی با اشاره به پراکنش گونه خرس سیاه بلوچی 
یا همان خرس سیاه آسیایی در سه استان سیستان 
و بلوچســتان، کرمان و هرمزگان، افزود: سه توله 
خرس کشــف شــده تا زمان تعیین تکلیف توسط 
ســازمان حفاظت محیط زیست در مرکز بازپروری 
حیات وحش کلاه قاضی می مانند.وی اظهار کرد: 
خرس سیاه بلوچی یا آســیایی جزو گونه های در 
خطر انقراضِ فهرست »اتحادیه جهانی حفاظت از 

منابع طبیعی« )IUCN( است.امیدی گفت: خرس 
سیاه آسیایی به دلیل محدوده جغرافیایی زیست 
این گونه جانــوری به نام بلوچی خوانده می شــود 
و گونه ای خاص ایران اســت.وی تأکیــد کرد: این 
گونه حیات وحش در وضعیت »در معرض خطر« 
)in danger( یا در خطر انقراض قرار دارد و به نظر 
می رســد در صورت تداوم صید و زنده گیری آن، در 
آینده نه چندان دور دچار وضعیتی مشابه یوز یعنی 

به شدت در معرض خطر انقراض شود.

کشف 2 قلاده توله خرس سیاه بلوچی درنایین

۶۰۰ متر تور غیر مجاز صیادی در زیستگاه آبی سد »کوچری« گلپایگان کشف و جمع آوری شد.رئیس اداره حفاظت محیط زیست گلپایگان با اشاره به غیرمجاز 
بودن صید در سد کوچری گلپایگان گفت: فصل تخم گذاری آبزیان به طور معمول در چهار ماه نخست سال است و ماهی ها در حاشیه گرمِ پهنه آبی به راحتی گرفتار 
تور صیادان می شوند به همین دلیل در این بازه زمانی با افزایش صیدهای غیرمجاز مواجه هستیم.شــهاب برهانی گفت: دو گروه متخلف در زیستگاه آبی سد 
کوچری و تحت حفاظت محیط زیست به همت محیط بانان شناسایی و پرونده  آنان به مراجع قضایی ارسال شد.وی با بیان اینکه حدود ۷۰۰۰متر تور غیر مجاز 
صیادی پارسال در سد کوچری گلپایگان کشف شد، ادامه داد: میزان کشف و ضبط تور غیرمجاز در فصل بهار پارسال حدود ۲۵۰۰متر بود.برهانی با اشاره به شرایط 
مناسب ذخایر آبزیان ســد کوچری افزود: کپور، ســوف و هامور غالب آبزیان مورد توجه برای صیدِ صیادان در فصل تخم گذاری هستند، اما از مردم درخواست 

می شود کمک حال محیط زیست باشند و تا زمانی که مجوز صادر نشده، از صید غیرمجاز دوری کنند.
سد کوچری در ۸ کیلومتری جنوب غربی گلپایگان در سال ۱۳۹۵ با هدف تأمین آب آشامیدنی درازمدت شهر های دلیجان، ساوه، قم، خوانسار، خمین، گلپایگان، 

محلات، نیمور، سلفچگان و شهرک پردیسان قم به طور رسمی به بهره برداری رسید.

خبر روز کشف 600 متر تور غیر مجاز صیادی در سد »کوچری« گلپایگان

عکس خبر

تودیع و معارفه 
سرپرست 

جمعیت هلال 
احمر سمیرم

در مراســمی با حضــور اصغر 
هدایــت فرماندار ســمیرم، 
قربانعلــی آقایی بــه عنوان 
سرپرست جمعیت هلال احمر 
ســمیرم معرفی و از زحمات 
محمد علی داودی تجلیل شد. 

 اختصاص 2.5 میلیارد به 
تعمیرات برق منطقه برزک

رئیــس اداره بــرق شهرســتان کاشــان از 
اختصاص ۲۵ میلیارد ریال به تعمیرات برق 
منطقه برزک کاشان خبر داد.شاپور حدادی 
در گفت وگو با »تسنیم«، با اشــاره به مانور 
جهادی تعمیرات شــبکه توزیع بــرق به نام 
شــهید خدمت آیت ا... رئیســی در منطقه 
عمومی برزک کاشان اظهار کرد: در این اقدام 
۱۵۰ نفر نیروی عمل کننده حضور دارند.وی با 
بیان اینکه برای تعمیرات شــبکه توزیع برق 
منطقه برزک کاشــان بیــش از ۲۵ میلیارد 
ریــال اعتبار اختصاص داده شــده اســت، 
افزود: در این طرح ۱۱۶ پایــه تیر چراغ برق 
تعویض و ۲۸ پایه نیز اصلاح شــد که در این 
زمینه این طرح به نوع خــود منحصر به فرد 
اســت.رئیس اداره برق کاشــان با اشاره به 
اجرای پروژه اســتراتژیک فیدرگیری پست 
ناجی آباد کاشان ابراز کرد: در این طرح ۶ خط 
مستقیم از این پســت به سطح شهر انتقال 
داده می شود که تا چند روز آینده این پروژه 
با همکاری اداره فوق توزیع شــمال استان 
اصفهان بــه بهره برداری خواهد رســید. وی 
در بیان مزیت اجرای این طرح گفت: با این 
فیدرگیری و تقویت شبکه توزیع برق بسیاری 
از ضعف ولت های ســطح شــهر رفع شده و 
پایداری شبکه توزیع برق به بالاترین سطح 
خود خواهد رســید و به تبع آن خاموشی ها 
نیز کاهش پیــدا می کند.حدادی با اشــاره 
به اجــرای کارگاه آموزشــی »ایمنی برق در 
برگزاری مراسم مذهبی« با همکاری شورای 
مرکزی هیئــات مذهبی تصریــح کرد: ۸۰ 
هیئت فعال و شاخص شهرستان کاشان در 
فرهنگسرای مهر این شهرستان در این کارگاه 
شرکت کردند.وی افزود: با توجه به در پیش 
بودن اعیاد ســعید قربان و غدیر و ماه های 
محــرم و صفــر و برپایی محافــل مختلف 
مذهبی در ماه های آتی، کارگاه آموزشی ایمنی 
برق در برپایی مراســم مذهبی و دستجات 
عزاداری برای مســئولین بــرق و تبلیغات 
هیئات مذهبی این شهرســتان با مشارکت 

شورای هیئت های مذهبی برگزار شد.

با مسئولان

استان



عضو شورای اسلامی کار مجتمع دخانیات استان اصفهان: 

 1000 کشاورز  تنباکوکار  در اصفهان در آستانه بیکاری قرار دارند
عضو شورای اسلامی کار مجتمع دخانیات استان اصفهان گفت: اشتغال ۱۰۰۰کشاورز تنباکوکار با طرح 
دعوی شرکت عمران بهارستان مبنی برمالکیت زمین مرکزتحقیقات کشاورزی تنباکو اصفهان در 
معرض تهدید است.علی بهمنی در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: مرکز تحقیقات کشاورزی تنباکو 
اصفهان قدمتی بیش از ۳۰ سال دارد که محل اشتغال بالغ بر ۱۰۰۰کشاورز است و همچنین چند هزار 
تنباکو کار در کشور از نتایج تحقیقات مرکز در رشــد کمی و کیفی عملکرد محصول منتفع می شوند 
که امروز با طرح دعوی واهی شرکت عمران بهارســتان با تهدیدات جدی روبه رو شده است. وی 
افزود: این ملک مورد معارضه از یک سو اصلی ترین محل پژوهش در حوزه تنباکو بوده و از سوی 
دیگر مرجع تأمین نشاء برای کشاورزان است.عضو شورای اســلامی کار مجتمع دخانیات استان 
اصفهان گفت: باتوجه به مستندات متقن ارائه شده و بررسی های به عمل آمده محل مرکز تحقیقات 
کشاورزی تنباکوی اصفهان واقع در منطقه مرغ گچی، 2۰ ســال قبل از صدور سند مالکیت محل 
مذکور به نام دولت به نمایندگی شرکت عمران شهر جدید بهارســتان به اداره کل دخانیات استان 
واگذار شد. بر این اساس، شــورای اداری اســتان به صراحت متعهد به اختصاص ۷ هکتار زمین 
برای انبار و مرکز تحقیقات تنباکو از طریق کمیســیون ماده ۳2 اســتان در قبال واگذاری قسمتی 
از ملک دخانیات استان به مرکز توان بخشی شــهید مطهری شد.وی ادامه داد: از همین رو، ملک 
مزبور معوض واگذاری قســمتی از ملک اداره کل دخانیات به بنیاد شهید استان قلمداد می شود. 
ازآنجاکه ضوابط واگذاری اراضی ملی و منابع طبیعی از طریق ماده ۳2 نخســت در قالب اجاره و 
سپس واگذاری و انتقال مالکیت امکان پذیر بوده، لذا در زمان واگذاری محل موصوف، قرارداد اجاره 
دوساله فی مابین اداره کل دخانیات اســتان و وزارت جهاد کشاورزی منعقد می شود.بهمنی اعلام 
کرد: بعد از اتمام مدت قرارداد با لحاظ انجام اقدامات مالکانه از ســوی دخانیات استان مشتمل 
بر ایجاد دیوار و حصار در اطراف زمین، احداث اعیانی، غرس اشــجار، حفر چاه آب و اخذ انشعاب 
برق صنعتی و استفاده به عنوان خزانه نشاء و مزرعه آموزشی، اداره کل دخانیات به دفعات از منابع 
طبیعی استان پیگیر انتقال رسمی ملک می شــود ولیکن به دلیل عدم صدور سند مالکیت اراضی 
ملی منطقه کبوترآباد )مرغ گچی( اخذ ســند مالکیت مرکز تحقیقات تنباکــو فراهم نگردید.وی 
گفت: پس از صدور سند مالکیت ۴۵ هکتار از اراضی ملی منطقه یادشده به نام دولت به نمایندگی 
اداره کل منابع طبیعی استان در سال ۱۳۸۳، ســتاد مستندسازی وزارت جهاد کشاورزی با انتقال 
رســمی محل مرکز تحقیقات به متراژ ۷۳ هکتار به شــرکت دخانیات ایران موافقت می نماید و با 
صدور گواهی بند »د« ماده 2۶ آیین نامه اموال دولتی، دخانیات اســتان عملیات ثبتی صدور سند 
مالکیت مرکز یادشــده را از اداره ثبت غرب اصفهان پیگیری می کند.این عضو شورای اسلامی کار 
مجتمع دخانیات استان اصفهان گفت: عملیات ثبتی در مرحله پیش نویس سند مالکیت به دلیل 
ورود شورای حفظ حقوق بیت المال استان متوقف و با توجیه خصوصی شدن شرکت دخانیات از 
صدور سند مالکیت به نام شرکت مذکور جلوگیری و سند مالکیت محل مرکز تحقیقات کشاورزی 
تنباکوی اصفهان که تنها مرکز تحقیقات تنباکوی کشور است در تاریخ شش آذرماه سال ۱۳۹۵ به 
نام دولت به نمایندگی شرکت عمران شهر جدید بهارستان صادر شد و شرکت مذکور به استناد همین 
سند بلافاصله اقدام به طرح دعوی خلع ید و قلع وقمع مستحدثات و مطالبه اجرت المثل و سپس 
دعوی تخلیه در مرجع قضایی می نماید که منجر به حکم تخلیه محل مرکز مزبور شد.وی یادآور شد: 
حق اداره کل دخانیات استان در محل مرکز تحقیقات کشاورزی واگذاری قریب به ۱۸۰۰۰ مترمربع 
ملک ارزشمند و ذی قیمت اداره یادشده در خیابان کمال اسماعیل شهر اصفهان به بنیاد شهید است 
که مالکیت همین قسمت طی سنوات ۱۳۹۱ لغایت ۱۳۹۳ و بعد از آن به استثنا گواهی بند »د« ماده 
2۶ آئین نامه اموال دولتی از شرکت دخانیات سلب و به دولت به نمایندگی وزارت دارایی )به عنوان 

امین اموال دولت( با حق استفاده ۹۹ ساله بنیاد شهید منتقل شد.
بهمنی خاطرنشان کرد: در استان حدود چند صد نفر تنباکوکاران از نشاء آن منتفع و حدود چند هزار 
تنباکو کار در کشور از نتایج مرکز در ارتقای ســطح کمی و کیفی و افزایش عملکرد و نهایت افزایش 

درآمد استفاده می کنند.

راهکار مهم استاندار اصفهان برای اجرای طرح  های توسعه محور؛

تأمین اعتبار از طریق تفویض اختیار

اســتاندار اصفهان گفت: تأمین اعتبار از طریق تفویض برخی اختیارات 
هیئت عالی طرح مولدســازی به اســتان هــا، می تواند در راســتای 
 اجــرای طرح  هــای توســعه محور بــرای اســتان بســیار تأثیرگذار 

باشد.
سید رضا مرتضوی درحاشیه برگزاری شورای ادارای استان اصفهان در 
گفت و گو با »بازار«، با اشاره به طرح موضوع تفویض برخی اختیارات 
هیئت عالی طرح مولدسازی به استان ها اظهار کرد: اجرای بسیاری از 
مصوبات سفرهای رئیس جمهور شهید به همه استان های کشور از جمله 

اصفهان، وابسته به به تأمین اعتبار از طریق طرح مولدسازی است.
وی افزود: در صورتی که این اختیارات به استان ها اعطا شود، می توان 
پروژه  ها و امــلاک این طرح را با جدیت بیشــتری پیگیری کرده و در 

استای اجرای طرح  های توسعه محور به کار گرفت.
استاندار اصفهان با بیان اینکه معضلات مختلفی در استان اصفهان وجود 
دارد که رفع آنها با اجرای طرح های بر زمین مانده عملیاتی می شــود، 
تأکید کرد: با اجــرای این طرح یعنی تفویض برخــی اختیارات هیئت 
عالی طرح مولدسازی به استان ها، بسیاری از این پروژه ها سریع تر به 

مرحله اجرایی و یا تکمیل خواهند رسید.

حمایت کامل شهید رئیسی از پروژه های آبی اصفهان
استاندار اصفهان در ارتباط با مراحل پیشــرفت پروژه های تأمین آب 
 اســتان اصفهان نیز بیان کرد: آیت ا... شــهید رئیســی از اجرای این 
پروژه ها حمایت تام کردند. به نوعی که نیمی از پروژه انتقال آب از دریای 
عمان که کارشناســان معتقد بودند ۱۱ سال به طول می انجامد در طول 

یک سال گذشته با حمایت های ایشان به سرانجام رسید. 
مرتضوی با بیان اینکه شــهید رئیســی، مرد ورود به میدان  هایی بود 
 که کســی به آنها ورود نمی  کــرد، گفت: باید تلاش کنیــم که خدمات 
آیت ا... رئیسی به سرانجام برسد و ارتباط خادم و مخدومی به عنوان 
الگویی شایسته که رئیس جمهور شهید بنیانگذار آن بود در کشور ادامه 

پیدا کند.
وی ادامه داد: خدمت رسانی به مردم با پیروی از رئیس جمهور شهید، 
باید در افق هدف مسئولان باشد و در این راســتا خدمت به مردم تنها 
هدف افتتاح و بهره  برداری از پروژه  ها باشــد، به نوعــی که برای این 

 خدمت  حتی درنگ نکنیم، چه تیم فعلی مدیریت استان بر سر کار باشد 
و چه نباشد.

پروژه های با پیشرفت ۸0 درصدی در سامانه دولت یار ثبت شود
استاندار اصفهان درادامه تأکید کرد: لازم اســت پروژه  هایی که بیش 
 از ۸۰ درصد پیشــرفت دارند در ســامانه ایران یار ثبت شوند تا مطابق 
برنامه  ریزی به بهره  برداری برســد یا به مرحله ای وارد شود که دولت 
آینده بتواند آنها را وارد مدار خدمت وارد کنــد.وی همچنین با تأکید بر 
توزیع آب مورد نیاز کشاورزان توسط آب منطقه ای گفت: این امرباید به 
نحوی انجام شود که رضایت حداکثری جامعه هدف و کشاورزان را به 
دنبال داشته باشد.مرتضوی با بیان اینکه خدمات دولت سیزدهم باید 
به خوبی تبیین شود و پروژه  هایی که با درخواست مردم به مرحله اجرا 
رسید و نور امید را در قلب مردم روشن کرده است باید در اولویت تبیین و 
معرفی قرار بگیرد، تأکید کرد: روند رفتاری و اخلاقی رئیس  جمهور شهید 
آیت ا... رئیسی، کار منتخبان بعدی ریاست جمهوری را سخت خواهد 

کرد و منتخبان قبلی را به دست فراموشی خواهد سپرد.

 مدیرعامل شــرکت توانیر گفت: با هــدف تأمین 
برق پایدار برای همــه مشــترکان در دوره اوج بار 
تابســتان؛ مولدهــای بــرق ادارات و بخش های 
تجاری در ساعات اوج مصرف باید در مدار باشند و 
بیمارستان ها و مراکز حساس موظف به نصب مولد 

برق برای شرایط اضطراری هستند.
به گزارش »ایمنا«، مصطفی رجبی مشهدی اظهار 
کرد: دســتگاه های اجرایی، بانک ها، شهرداری ها 

و نهادهای عمومی غیردولتی کــه دارای نیروگاه و 
مولدهای برق اضطراری هســتند، موظفند مطابق 
ســاعات مورد نیاز وزارت نیرو نسبت به استفاده از 

مولدهای خودتأمین اقدام کنند.
وی با اشــاره بــه الــزام مجتمع های تجــاری و 
فروشــگاه های بــزرگ در به کارگیــری مولدهای 
اضطراری خودتأمین در بازه زمانی ١٢ ظهر تا ۶ عصر 
هر روز کاری تأکید کــرد: این مراکز ملزم به کاهش 
میزان برق دریافتی خود از شبکه سراسری در بازه 
زمانی یاد شده حداقل به اندازه بازه زمانی متناظر با 

سال گذشته هستند.

ســخنگوی صنعت برق در عین حال تصریح کرد: 
برای مصارف بخش های تجاری بزرگ مازاد بر این 
میزان در صورت اصلاح نشــدن و کاهش مصرف، 
پس از دو بار تذکر تعرفه برق برابــر با حداکثر نرخ 

تابلوی سبز محاسبه و اعمال خواهد شد.
رجبــی مشــهدی خاطرنشــان ســاخت: تمــام 
دســتگاه های اجرایی، اصناف و مراکز تجاری باید 
مولدهای اضطراری خود را در ساعات اوج مصرف 
)١٢ ظهر تا ۶ عصر( روشــن و در ساعات فعالیت، 
ســامانه های سرمایشــی را  روی دمای ٢۵ درجه 

تنظیم کنند.

الزام استفاده از مولدهای اضطراری بخش تجاری در 
ساعات اوج بار

خبر روز

استاندار اصفهان با بیان اینکه معضلات مختلفی در 
استان اصفهان وجود دارد که رفع آنها با اجرای طرح های 
بر زمین مانده عملیاتی می شود، تأکید کرد: با اجرای 
این طرح یعنی تفویض برخی اختیارات هیئت عالی 
طرح مولدسازی به استان ها، بسیاری از این پروژه ها 

سریع تر به مرحله اجرایی و یا تکمیل خواهند رسید

بازگشت 4414نفر به کارخانه ها
در دولت سیزدهم ۴۰۰ واحد تولیدی در استان اصفهان بازگشایی شد.مدیرکل سرمایه گذاری و امور 
اشتغال استانداری اصفهان گفت: در دولت سیزدهم نهضتی به نام راه اندازی بنگاه های راکد منجر 
به بازگشایی بیش از ۴۰۰ واحد تولیدی در اصفهان شد. احسان شهیر افزود: با بازگشت به خط تولید 
این کارخانه ها چهار هزار و ۴۱۴ نفر دوباره مشغول به کار شدند که یکی از نتایج مهم هزار و ۶۰۰ جلسه 

ستاد تسهیل و رفع موانع تولید بوده است.
وی گفت: برای رونق تولید در سال گذشته حدود ۱2 هزار میلیارد تومان تسهیلات از مصوبات سفر 

رئیس جمهور در راستای تولید ارائه شد.

 خرید تضمینی ۷000 تن گندم در شرق و شمال 
استان اصفهان

در فصل خرید تضمینی گندم تاکنون ۷۰۰۰ تن گندم از کشاورزان مناطق شرق وشمال استان اصفهان 
خریداری شده است.

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی اســتان اصفهان گفت: از 2۵ اردیبهشت ماه تاکنون در حدود این 
میزان گندم از کشاورزان شهرســتان های آران و بیدگل، کاشان، اردســتان و هرند خرید تضمینی 
شده اســت. محســن ضیائی نرخ هر کیلوگرم گندم خریداری شــده را ۱۷۵۰۰ تومان اعلام کرد و 
افزود: از این میزان گندم خریداری شده، ۳۰۰۰ تن به کارخانه های آردسازی این استان حمل شده 
اســت. وی ارزش وجه گندم دریافتی را حدود ۱2۰۰ میلیارد ریال معــادل ۱2۰ میلیارد تومان بیان 
کرد وگفت: این میزان محصول از ۶۷۰ کشــاورز در قالب ۱۳۵۰ محموله تحویل مراکز خرید شــده 
است.مدیرکل غله وخدمات بازرگانی اســتان افزود: دو سیلوی دولتی واقع در شهر کاشان و شهر 
بهارستان و همچنین ۴ کارخانه آردسازی و ۳۷ مرکز تعاون روستایی آماده تحویل گندم ازکشاورزان 
 هســتند. ضیائی پیش بینی کرد تا پایان فصل خرید درشــهریور ماه حدود ۱۵۰ هــزار تن گندم از 

گندم کاران استان اصفهان خریداری شود.

پیش بینی برداشت ۶۸0 تن گل محمدی در گلپایگان
مدیر جهاد کشــاورزی گلپایگان گفت: امســال پیش بینی می شــود بیــش از ۶۸۰ تن محصول 

گل محمدی در شهرستان گلپایگان برداشت شود.
علی اصغر میرزایی در حاشیه بازدید از باغ های گل محمدی شهرستان گلپایگان بااشاره به  برداشت 
محصول گل محمدی تا اواخر خرداد ماه افزود: از سطح ۱۶۰۰ هکتاری باغات شهرستان، 2۱۰ هکتار 
آن باغ گل محمدی اســت که به صورت قطره ای آبیاری می شــود.مدیر جهاد کشاورزی گلپایگان 
با بیان اینکه متوسط برداشــت گل محمدی در این شهرســتان ۳.۵ تن در هر هکتار است، افزود: 
پیش بینی می شود امسال بیش از ۶۸۰ تن محصول گل محمدی در شهرستان گلپایگان برداشت 
کنیم.مدیر جهاد کشاورزی گلپایگان با اشــاره به اینکه کمبود کارگر و عدم کارگاه صنعتی فرآوری 
عطر و اسانس گل محمدی از مهم ترین مشکلاتی است که در این شهرستان هنگام برداشت با آن 
مواجهیم، عنوان کرد: به دلیل محدود بودن صنایع مکمل در زمینه گلاب گیری و سایر فرآورده های 
گل محمدی گل های برداشت شــده از سطح شهرستان به صورت خام فروشــی به کاشان صادر 
می شود.میرزایی با بیان اینکه ۵۵ هکتار از اراضی شهرستان زیر کشت محصول زعفران است که از 
هر هکتار 2 کیلوگرم زعفران برداشت می شود، گفت: 2۹ هکتار از اراضی زراعی شهرستان به کشت 
سبزی و صیفی جات گلخانه ای اختصاص دارد.او ادامه داد: یک واحد گلخانه فلفل دلمه ای، خیار 
و گوجه در شهرستان داریم که محصولات آن به کشور های روسیه و عمارات صادرات می شود. مدیر 
جهاد کشاورزی گلپایگان با اشاره به اینکه محصول زیره سبز در سطح ۳۰۰۰ هکتار از اراضی روستای 
کلوچان شهرستان گلپایگان به صورت دیم کاشت شده است، افزود: این گیاه دارویی در بهمن ماه 

کشت و در خردادماه برداشت می شود.

گزارش روز

کافه اقتصاد

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان گفت: ۱۰۳.۶ میلیون دلار کالای تولیدی در یک سال گذشته توسط تعاونی های استان به صورت مستقیم 
و غیرمستقیم به کشورهای مختلف صادر شــد.روح الامین امیری در گفت و گو با »ایرنا« افزود: این میزان صادرات توسط ۳2 شرکت تعاونی در استان اصفهان 
انجام شده و نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن نشان دهنده رشد 2۰ درصدی است.وی ادامه داد: کشورهای عراق، افغانستان، پاکستان، هند، ترکیه، امارات، 
قطر، عمان، کویت، چین، روسیه و کانادا از جمله مقاصد صادرات محصولات شرکت های تعاونی این استان بوده اند.امیری اظهار کر د: صادرات تعاونی های این 
استان شامل اقلام قرنیز و ابزار ساختمانی، اتصالات پولیکا، لوله و اتصالات پی وی سی، وازلین و پارافین، دیوارپوش و سقف کاذب، سرب، لوازم یدکی، گلاب و 
عرقیات، عسل، فلفل دلمه ای، پنیر پیتزا، تخم مرغ، ماهی قزل آلا، فرش دستباف، فرش ماشینی و گلیم، انواع تجهیزات روشنایی و سنگ گرانیت و تراورتن بوده 
است. وی با بیان اینکه اصفهان در زمینه صادرات بخش تعاون در شمار چهار استان برتر کشور قرار دارد، افزود: هدفگذاری صادرات این تعاونی ها در سال جاری 

نیز بیش از ۱۴۵ میلیون دلار است.
به گزارش »ایرنا«، بیش از ۵۴ هزار فرصت شــغلی در تعاونی های اصفهان ایجاد شــده و ۶ درصد از تعاونی های فعال کشــور در این استان مستقر است.حدود 

۶۷۰۰تعاونی فعال و غیرفعال و در دست اجرا در اصفهان وجود دارد.

 10۳.۶ میلیون دلار کالا توسط تعاونی های استان اصفهان صادر شد

ارائه بسته تشویقی 
ساخت وساز به 
مالکان اصفهانی

نادر آخوندی، مدیرکل درآمد 
شــهرداری اصفهان و مشاور 
شــهردار در حوزه اقتصادی و 
مشارکت های مردمی با اشاره 
به تدوین بسته تشویقی مالی 
ساخت وساز به مناسبت اعیاد 
قربــان و غدیر، مــدت زمان 
اســتفاده از این بسته ترکیبی 

را تا پایان شهریور اعلام کرد.

عکس خبر

 نص صریحِ مصوبه 
دولت، ممنوعیت 
واردات اپل است

رئیس کل گمرک ایــران گفت: همچنان 
واردات تلفن همراه هوشــمند با نشــان 
تجاری اپل ممنوع است و در صورت لغو 
ممنوعیت آن، سود بازرگانی آن به میزان 

۹۶ درصد خواهد بود.
به گزارش »مهــر«، محمــد رضوانی فر 
اظهار کــرد: در خصوص واردات گوشــی 
تلفن همراه، بر اساس مصوبه اول خرداد 
هیئت دولت ابلاغ شــد در ضمائم آن، در 
ردیف 22۶، در خصوص واردات گوشــی 
تلفن اپل اتخاذ تصمیم شده و ممنوعیتی 
برای آن تعریف شده است و نص صریح 
دارد که اگر این محدودیت برداشته شود 
تعرفه و عوارض آن ۹۶ درصد خواهد بود؛ 
بر این اساس، بخشــنامه ای تنظیم شد 
ولی بر اساس ابهاماتی که به آن وارد شد 
گمرک اســتعلامی را از وزارت صمت به 
عمل آورده؛ آنچه پاسخ این استعلام باشد 
مبنای قانونی خواهد بود، اما تا آن زمان 
 فعلًا همیــن روند تا روزهــای آتی ادامه 

می یابد.
کیــد  رئیــس کل گمــرک ایــران تأ
کــرد: آنچــه فعــلًا در نــص صریــح 
اســت ممنوعیت واردات تلفــن همراه 
هوشــمند با این نشــان تجاری است و 
در صــورت لغــو ممنوعیــت آن، ســود 
 بازرگانی آن به میــزان ۹۶ درصد خواهد 
بود. رضوانی خاطرنشــان کــرد: امکان 
فعال سازی گوشی های جامانده در طرح 
رجیستری )فرایند ثبت گوشی همراه( از 

2۰ خرداد فراهم می شود.
رئیس کل گمــرک ایــران در مصاحبه با 
صدا و ســیما افزود: افرادی که موفق به 
تکمیل این فرایند نشــده اند، برای ادامه 
کار ثبت گوشــی همراه خود در ســامانه 
گمــرک، می بایســت همراه بــا مدارک 
 لازم بــه نزدیک تریــن گمــرک محــل 

مراجعه کنند.
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    گردشگری و میراث4

 با همکاری دانشکده هنرهای زیبا؛

بازار فروش صنایع دستی توسعه می یابد

تفاهم نامه همکاری میان معاونت صنایع دستی و دانشکده هنرهای زیبا 
به منظور توسعه و تحکیم فعالیت های مرتبط در حوزه طراحی، تولید و 

توسعه بازار فروش صنایع دستی منعقد شد.
به گزارش »مهر«، به منظور توسعه و تحکیم همکاری ها و فعالیت های 
مرتبط در حــوزه طراحی، تولید و توســعه بازار فروش صنایع دســتی 
به ویــژه زیــورآلات، تفاهم نامه ای میــان معاونت صنایع دســتی و 
هنرهای ســنتی وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
 و دانشــکده هنرهــای زیبا دانشــگاه تهــران و یک مجتمــع تجاری 

منعقد شد.
آموزش در معاونت صنایع دستی جایگاه ویژه ای دارد و توسعه بنیادین 
روابط دانشگاه و ادارات می تواند منجر به ارتقای جایگاه صنایع دستی 
شــود و در همین زمینه نیز تفاهم نامه های متعددی با دانشــگاه های 

مختلف کشور منعقد شده است.
این تفاهم نامه نیز در راســتای ترغیب و جذب جامعه دانشــگاهی به 
نقش آفرینی در حوزه صنایع دســتی و هنرهای سنتی، توسعه مفهوم 
طراحی به عنوان عاملی تأثیرگذار در فرهنگ، تولید، مصرف و اقتصاد با 
همکاری بخش دولتی و بخش خصوصــی و تقویت و تأکید بر جایگاه 

طراحی در صنایع دستی منعقد شده است.

تأکید بر طراحــی و اهمیت آن با نگاهــی نوآورانه و بــه بهره گیری از 
ذخایر میراث فرهنگی و هنری ایــران، تثبیت و حفظ نقوش، خطوط و 
فرم های ایرانی و همچنین مفاهیم آن در طراحی و ساخت زیورآلات، 
ایجاد جاذبه برای کاربران ایرانــی و خارجی با معرفی صحیح و اصولی 
زیورآلات، تعامل طراحان حوزه هــای مختلف طراحی به منظور ارتقای 
سطح طراحی زیورآلات ایرانی و احیای قسمتی از هویت ایرانی در قالب 
طراحی اشیا در راستای تولید و حمایت از تولیدات داخلی جز اهداف این 

تفاهم نامه به شمار می رود.
روزآمد شــدن با حفظ هویت بر اســاس ســایق مخاطبان، معرفی 
ظرفیت و ارزش هنر ایرانی با کمک طراحی در زیور آلات ایرانی، تولید و 
ارائه ایده تا تجاری سازی و کمک به کســب و کار، استعدادیابی نیروی 
انسانی )طراح( خاق و کارآفرین مورد نیاز صنعت و بخش خصوصی 
)جواهرســازی و زیورآلات( در راســتای آموزش تخصصی مســتمر 
مورد نیاز بازار و تأکید بر تقویت توجه بیشــتر به طراحی و مکتب های 
مختلف هنــر ایرانی و نــگاه نوآورانه و خاقانه بــه طراحی محصول و 
 کاربرد آن در زندگی امروز نیز جز اهدافی اســت کــه در این خصوص 

وجود دارد.
از دیگر اهداف این تفاهم نامه، کمک به تثبیت جایگاه هنر و فرهنگ غنی 

ایرانی، افزایش توان رقابت با محصولات مشابه وارداتی و تقویت توان 
تولیدات طراحی محور صنایع دستی و حمایت از تولیدکنندگان داخلی، 
شناســایی و ثبت بانک اطاعاتی طراحان صنایع دســتی و همچنین 
ایجاد ارتباط بین طراحان، دانشگاهیان و بازار صنعت زیورآلات گرانبها 
به منظور همکاری مشترک در اجرای پروژه های تحقیقاتی– کاربردی 
و اجرایی مورد نیاز طرفین تــا مرحله بازاریابی و فــروش و همچنین 
همکاری مشــترک در زمینه های تخصصی اعــم از برگزاری همایش، 
جشنواره، نمایشگاه و مســابقات ملی و بین المللی طراحی و ساخت 

زیورآلات است.
تربیت و آموزش نیروی انســانی )طراح( خــاق و کارآفرین موردنیاز 
صنعت و بخــش خصوصی در قالب برگــزاری کارگاه هــا و دوره های 
آموزشی تخصصی مســتمر و شــرکت آثار برگزیده رویدادهای طا و 
جواهر به عنوان بخش ویژه نمایشگاه های حوزه صنایع دستی، فناوری 
و صنایع خاق و همچنین کمک به توسعه کسب و کارهای دانشجویان 
و دانش آموختگان دانشگاه در حوزه صنایع دستی، استفاده از فضای 
آموزشی، کارگاهی و سایر امکانات فنی براساس قراردادهای جداگانه 
 بخشی از رویکردها و برنامه هایی اســت که در این تفاهم نامه منعقد 

شده است.

 کشف سنگ نگاره های ۳۵۰۰ساله از گوسفند و شتر دوکوهانه
مجموعه ای از سنگ نگاره های ۳۵۰۰ ساله تصویرگر گوسفند و شتر دو کوهانه در قزاقستان کشف 
شد.به گزارش »ایسنا«، حدود ۱۰۰ ســنگ نگاره متعلق به ۳۵۰۰سال قبل در قزاقستان کشف شده 
است؛ با این حال، یک کارشناس در گفت وگو با »لایوساینس« اعام کرد این اکتشاف آنقدرها هم 
جدید نیست؛ چراکه محل این سنگ نگاره های باستانی از قبل شناسایی شده بود اما برای حفاظت 
از آن تا زمان بررسی دقیق، معرفی نشده بود.این سنگ نگاره ها با استفاده از یک تکه سنگ یا چوب 
روی صخره ایجاد شده بودند. قدمت این ســنگ نگاره ها که در جنوب قزاقستان کشف شده اند به 
عصر برنز یا عصر آهن پیشــین بازمی گردد.اینکه دوره های برنز و آهن پیشین در قزاقستان دقیقاً 
چه مدت طول کشیده است، موضوعی است که در میان محققان مورد بحث است، اما احتمالًا در 
مجموع به بین ۴۰۰۰ تا ۲۵۰۰ ســال پیش باز می گردد. این سنگ نگاره ها در جریان یک پروژه ملی 
با حضور افراد داوطلب برای پاکســازی محیط زیست کشف شــده اند. پس از کشف این مکان، 
باستان شناسانی برای بررسی ســنگ نگاره ها از محل بازدید کردند.سنگ نگاره ها در نقاط مختلف 
این محوطه که ۲۰ تا ۲۵ متر طول و ۱.۵ تا ۲ متر عرض دارد، خلق شده اند.به گفته »ویکتور نووزنوو«،   
باستان شناس دانشگاه دولتی قراغندی قزاقستان که در پروژه شرکت نداشت، به این نکته اشاره 
کرد که این محل هنوز به طور دقیق بررسی نشده است و سنگ نگاره ها در یک مجله معتبر معرفی 
نشده اند.به گفته این کارشناس، وقتی محققان یک محوطه سنگ نگاره صخره ای را در قزاقستان 
پیدا می کنند، گاهی اوقات ترجیح می دهند مکان آن را مخفی نگه دارند تا زمانی که اطاعات آن به 

درستی بررسی و منتشر شود.

ضرغامی در حاشیه جلسه هیئت دولت:

خروج اشیای تاریخی از کشور باید با تصویب هیئت وزیران 
باشد

وزیرگردشگری میراث فرهنگی و صنایع دستی گفت: مصوبه در هیئت دولت داشته ایم که خروج 
اشیای تاریخی از کشور باید با تصویب هیئت وزیران باشد. عزت ا... ضرغامی وزیر گردشگری میراث 
فرهنگی و صنایع دستی در حاشیه جلسه روز چهارشــنبه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: 
مصوبه در هیئت دولت داشته ایم که خروج اشیای تاریخی از کشــور باید با تصویب هیئت وزیران 
باشد.وی افزود: شش ماه قبل مصوبه ای برای برگزاری نمایشگاه شکوه ایران باستان در موزه ملی 
پکن داشتیم که این نمایشگاه با استقبال زیادی مواجه شد و چین از ما درخواست کرد که شش ماه 
دیگر تمدید کنیم تا در نمایشگاه بزرگ شانگهای هم شرکت کنیم.ضرغامی تأکید کرد: این موضوع 
در هیئت وزیران تصویب شد و این نمایشگاه از ۲۳ خرداد در شانگهای آغاز می شود و از من هم برای 

حضور در این نمایشگاه دعوت شده است.

پایان عملیات اعزام زائران خانه خدا از فرودگاه اصفهان
مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان گفت: عملیات اعزام زائران خانه خدا از فرودگاه اصفهان پایان 
یافت.مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان گفت: عملیات اعزام زائران خانه خدا از فرودگاه شهید 
بهشتی با انجام آخرین پرواز در مسیر اصفهان به جده در ســاعت ۲۵ دقیقه بامداد دوشنبه پایان 
یافت.ابوذر ضیایی افزود: عملیات رفت حجاج از ســوم خرداد سال جاری آغاز و به مدت ۱۱ روز به 

طول انجامید که در این مدت هفت هزار و ۸۴۱ زائر با ۳۳ پرواز عازم سرزمین وحی شدند.
او با بیان اینکه امسال نیز کلیه پرواز های رفت و برگشت حجاج توسط شرکت هواپیمایی ایران ایر 
انجام شد ادامه داد: زائران استان های اصفهان و چهار محال و بختیاری با ۲۱ پرواز به مقصد مدینه 
و ۱۲ پرواز به مقصد جده اعزام شــدند.مدیر کل فرودگاه های استان اصفهان با قدردانی از زحمات 
و تاش های شــبانه روزی کلیه عوامل اجرایی دخیل در عملیات رفت زائران سرزمین وحی از این 

فرودگاه گفت: پرواز های بازگشت حجاج از اواسط تیرماه سال جاری آغاز خواهد شد. 

اخبار

آموزش در معاونت صنایع دستی جایگاه ویژه ای دارد و 
توسعه بنیادین روابط دانشگاه و ادارات می تواند منجر 
به ارتقای جایگاه صنایع دستی شود و در همین زمینه 
نیز تفاهم نامه های متعددی با دانشگاه های مختلف 

کشور منعقد شده است

 آغاز گمانه زنی به منظور ساماندهی گورهای محوطه 
کوه خواجه سیستان

پروژه گمانه زنی به منظور ساماندهی گورهای محوطه کوه خواجه سیستان به منظور مستندنگاری 
تدفین هــا و ارائه گاهنــگاری دقیق برای آنهــا در حال انجام اســت.به گزارش »مهــر «به نقل از 
روابط عمومــی پژوهشــگاه میراث فرهنگی و گردشــگری، رضــا مهرآفرین، سرپرســت هیئت 
باستان شناسی با اعام این خبر گفت: گمانه زنی به منظور ساماندهی گورهای محوطه جهانی کوه 
خواجه سیستان با حمایت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان سیستان و 
بلوچستان و مجوز پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری با تیمی متشکل از پنج باستان شناس در 
سطوح فوقانی کوه خواجه آغاز شد.عضو هیئت علمی دانشگاه بابلسر با اشاره به اهداف و فرضیات 
مطروحه در این پروژه تصریح کرد: کوه خواجه مهم ترین عارضه برجسته دشت سیستان است که 
در ۲۰ کیلومتری جنوب غرب زابل به شکل جزیره ای کوچک در دریاچه هامون واقع شده و حداکثر 
ارتفاع این کوه از سطح دشت ۱۲۰ متر و قطر آن حدود دو و نیم کیلومتر است.مهرآفرین افزود: این 
کوه با نام اوشیدا در اوستا آمده اســت. این کوه حداقل در سه دین زرتشتی، مسیحیت و اسام از 
تقدس ویژه ای برخوردار اســت و همین عنصر تقدس همواره آن را به یکی از پرجاذبه ترین مناطق 
مذهبی سیستان برای زیارت و خاک سپاری تبدیل کرده است.سرپرست هیئت باستان شناسی 
افزود: عاوه بر عامل تقدس، موقعیت ژئوپولیتیکی این کوه از ایام باستان سبب شده که همچون 
پناهگاهی امن و قابل دفاع باشــد و حداقل از سده ســوم پیش از میاد بر سطح و دامنه های آن 
بناهای قابل توجهی چون قلعه کافرون، قلعه چهل دختر، قلعه کک کهزاد و … ســاخته شود.این 
باستان شناس با اشاره به اینکه کوه خواجه پس از شهر سوخته دومین محوطه باستانی سیستان 
است که هدف بررسی ها و کاوش های باستان شناسی قرار گرفته، افزود: تاکنون باستان شناسان 
و پژوهشگرانی چون استاین، هرتســفلد، گولینی، سیدسجادی، محمود موسوی، سرور عنیمتی، 
سیده لیا بنی جمالی، کوروش محمدخانی و … به مطالعه و تحقیق پیرامون کوه خواجه و بناهای 
آن پرداخته اند.عضو هیئت علمی دانشگاه بابلسر اظهار کرد: در طرح بررسی فشرده باستان شناسی 
دشت سیستان در سال ۱۳۸۵، هفده محوطه باستانی در سطح و دامنه کوه خواجه شناسایی شد 
که با توجه به گاهنگاری نسبی انجام شده، دو دوره استقراری اشکانی/ ساسانی و سده های میانی 
اسامی برای استقرار آن پیشنهاد شده اســت. عاوه بر بناهای شاخص تاریخی کوه خواجه، آثار و 
یافته های شاخصی چون آتشگاه، نقاشــی های دیواری، گچ بری، گل برجسته، آتشدان سنگی و 

عناصر و تزئینات بی نظیر معماری بر اهمیت تاریخی این کوه افزوده است.

شهر  هزار ساله حریره کیش در »آیسسکو« ثبت می شود
معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به ثبت موقت شهر هزار ساله حریره این جزیره 
در یونسکو گفت: پیش از ثبت قطعی جهانی این اثر تاریخی، در آذرماه امسال شهر تاریخی حریره 
کیش در »آیسسکو« یا همان سازمان جهانی اسامی به ثبت خواهد رسید.مهدی ادیبان در گفت و 
گو با »ایرنا« با اعام این خبر اظهارکرد: ۵۵ کشور اسامی جهان در »آیسسکو« عضو هستند و ثبت 
شهر تاریخی هزار ساله حریره کیش در این سازمان نقش بسزایی در تسریع در روند ثبت جهانی آن 
خواهد داشت.وی با بیان اینکه مستندات لازم برای ثبت جهانی این شهر تاریخی در حال تهیه است، 
افزود: سالانه هزاران نفر از این اثر تاریخی بازدید می کنند و ثبت جهانی آن نقش بسزایی در جذب 
گردشگر خارجی در منطقه ایفا خواهد کرد. به گزارش »ایرنا«، شهر باستانی و هزار ساله »حریره« 
در شمال جزیره کیش قرار دارد و در سال ۱۳۷۶ به  عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده  است.

در شمال جزیره کیش و در کنار مجموعه ورزشی المپیک، آثاری به وسعت ۱۲۰ هکتار وجود دارد که 
یادگاری از شهر باستانی، »حریره « است. محوطه این شــهر تاریخی، براساس نتایج کاوش های 
باستان شناسی انجام شده تا امروز، از مجموعه ساحلی و عمارت اعیانی، حمام، مسجد تاریخی، 

کارگاه شیشه گری و قنات های قدیمی تشکیل شده است.

خبر روز

موزه دریایی کیش در 
محدوده »کشتی یونانی« 

احداث می شود
معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد کیش 
با بیان اینکه احداث موزه دریایی در دستور کار 
قرار گرفته است، گفت: این موزه در محدوده 
کشتی یونانی احداث می شود. مهدی ادیبان 
در گفت و گو با »ایرنا« ضمن اشاره به نقطه 
اتصال تاریخ دریانوردی در کیش به کشــتی 
یونانی، اظهار کرد: این جنبه تاریخی در کنار 
احداث موزه دریانوردی، قطع یقین جذابیت 
ویژه ای برای گردشگران خواهد داشت.وی 
ادامه داد: طبق برنامه ریزی انجام شده، در 
این موزه دریایی ســنت های دیرینه جزیره 
کیش در رابطه با شــناورهای دریایی، اشیا، 
موســیقی، جنگ های رخ داده در آبراه های 
دریایی و شخصیت های دریانوردی ایران با 
محوریت خلیج فارس به دید عموم خواهد 
رسید.معاون گردشگری سازمان منطقه آزاد 
کیش به تاریخ جــذاب و غنی دریانوردی در 
منطقه اشــاره و بیان کرد: دریانوردان ما در 
طول تاریخ با ســفر به نقاط مختلف جهان، 
توانســتند تا ســنت و فرهنگ ایرانــی را در 
بســیاری از مناطق منتقل کنند که بیان این 
دســتاوردها برای مخاطبان و گردشــگران 
جذابیت خاصی خواهد داشت.وی همچنین 
تولید داستان »کشــتی یونانی« را مؤثر در 
افزایش جاذبه گردشــگری آن دانســت و 
اضافه کرد: متأسفانه شــرایط این کشتی و 
آهن به کار گرفته شــده در احداث آن سبب 
شــده که عماً احیای این اثر گردشگری نا 
ممکن شود؛ اما ما در تاش برای ایجاد یک 
سازه جذاب و مشابه در اطراف آن هستیم.

ادیبان با بیان اینکه از ایده های جذاب برای 
حفظ و بهره برداری از کشتی یونانی استقبال 
می کنیم، گفت: شــرکت های دانش بنیان 
فعال در صنعت گردشگری، ایده های خود در 
رابطه با حفظ کشتی یونانی به عنوان یک نماد 

در منطقه را ارائه دهند. 
به گزارش »ایرنا«، کشــتی یونانی در ســال 
۱۳۲۲ توسط شرکت »ویلیام همیلتون« در 

گاسکو ساخته شد.

اخبار

برزن جنوبی به باور باستان شناسان محل استقرار 
اصلی پادشاهان هخامنشــی بوده است. مدیرکل 
میراث فارس و مدیر تخت جمشید می خواهند با 
افزودن این بخش به مسیر گردشگری، ماندگاری 

مسافران را افزایش دهند.
به گــزارش »مهــر«، بــرزن جنوبــی، محوطه ای 
باســتانی در جنوب تختگاه تخت جمشــید است. 
باستان شناسان، بقایای کاخ های هخامنشی را در 
این منطقه از سال ۱۳۱۰ تا امروز شناسایی کرده اند و 

کاوش های علمی در آن انجام شده است.
پژوهشگران و باستان شناسان احتمال می دهند این 
محدوده، محل استقرار اصلی پادشاهان هخامنشی 
بوده است و مجموعه تخت جمشید به عنوان محلی 
آیینی مورد استفاده بود و مراسم در آن بخش انجام 

می شد، اما اقامت ها در برزن جنوبی بود.
در گزارش های کاوش باســتان شناســی در این 
محدوده آمده کــه برزن جنوبــی در کیفیت کنونی 
خود اولین نقشه جامع قسمتی از یک شهر دوران با 

عظمت شاهنشاهی هخامنشی را معرفی می کند.
مرحوم اکبر تجویدی در کتاب ماحصل کاوش های 
باستان شناسی خود با عنوان »دانستنی های نوین 
درباره هنر و باستان شناســی عصر هخامنشی، بر 
پایه کاوش های پنج ســاله تخت جمشید نوشته 
اســت: زمانی که صفه تخت جمشــید به دســتور 
خشایارشا وســعت می یافت و پلکان بزرگ پیش 
بست غربی به آن افزوده می شد؛ در برزن جنوبی هم 
به دستور او، فعالیت های ساختمانی وسیعی انجام 
می شده و بناها و تأسیسات مختلفی در آن برپا می 
شده است. به طور یقین قسمتی از این ساختمان 
ها به منظور سکونت در ایام اقامت در پارسه به وجود 

آمده است.
پس از خشایارشا فعالیت های ساختمانی در برزن 
جنوبی تا اندازه ای دچار رکود شــد تا آنکه دوباره به 
هنگام شهریاری اردشیر دوم به ترمیم و گسترش 
و تغییراتی در ساختمان های پیشین پرداخته شد. 
آثار برزن جنوبی به وســیله مقدونیان و مزدوران و 
همدستان یونانی و دیگر هم پیمانانشان ابتدا به طور 
کامل غارت شــده و تمامی نفائس آن به یغما رفته 
و سپس با یک نقشــه قبلی به آتش کشیده شده 
است.بخش برزن جنوبی در مجموعه جهانی تخت 
جمشــید کمتر مورد توجه قرار گرفته است. در این 
باره محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان فارس در گفتگو 
با »مهر« گفــت: در ضلع جنوبی تخت جمشــید، 
آثاری وجود دارد که کمتر کســی آنها را دیده است 

و معمــولًا بازدیدکنندگان تخت جمشــید کمتر به 
این قســمت مراجعه می کننــد. وی ادامه داد: ما 
قصد داریم اقداماتی در راســتای بازگشایی مسیر 
دسترســی به این بخش )برزن جنوبــی( انجام 
دهیم تا گردشــگران از این بخش تخت جمشــید 
هم بازدید کنند. در حق برزن جنوبی کم لطفی هایی 
شده اســت. این یک منطقه درجه ۳ و ۴ نیست. 
ما عاقه مندیم کاوش های برزن شمالی و جنوبی 
ادامه پیدا کند. منتظریم دوستان طرح آن را بیاورند. 
نورپردازی ها انجام شود. یک جاده قدیمی هم در 
آن حوالی هست که باید نورپردازی شود و در مسیر 
بازدید گردشگران قرار گیرد. اگر این بخش مرتب و 
مسیرها مشخص شــود حدود یک ساعت و نیم تا 
دو ساعت به ماندگاری گردشــگران افزوده خواهد 
شد و مرودشت از اقتصاد گردشگری تخت جمشید 
بهره مند می شود. وی افزود: اکنون گردشگران یک 
دو ساعتی در تخت جمشــید می چرخند و بعد به 
سمت شیراز راهی می شوند. جامعه محلی اطراف 
تخت جمشــید هم هیچ بهره ای از حضور گردشگر 
نمی بــرد.وی به ســفر رئیس پژوهشــگاه میراث 
فرهنگی به اســتان فارس خبر داد و گفت: تفاهم 
نامه ای با پژوهشــگاه میراث فرهنگی امضا کردیم 
که قرار است کاوش های باستان شناسی را در برزن 
جنوبی انجام دهیــم، چون کاوش های اساســی 
سالیان سال است در این محوطه انجام نشده ولی 
الان اعتبار آن موجود است.اقلیدی بیان کرد: برای 
برآورد هزینه کاوش و مرمت در برزن جنوبی، باید 
کار فنی و مطالعات انجام شــود، ولی امسال برای 
تأمین اعتبار مشکلی نداریم.در تخت جمشید، برزن 
شمالی هم وجود داشته است اما در این بخش کار 

باستان شناسی مفیدی انجام نشد. 
در این باره، کامیار عبدی، فارغ التحصیل دانشگاه 
میشــیگان و هیئت علمی گروه باستان شناســی 

دانشگاه شهید بهشــتی در خصوص برزن شمالی 
و جنوبی گفته اســت: در خصوص برزن شمالی از 
نظر باستان شناســی کاری انجام نشــده است اما 
در برزن جنوبی در ســال ۵۳ تا ۵۵ شادروان اکبر 
تجویدی کاوش و گزارش آن منتشــر کــرد. آنجا 
ســاختمان هایی در پشــت پایین کوه ساختند که 
ظاهراً دربار هخامنشــی در زمان داریوش اول یکی 
دو سال آنجا مستقر شــده است و پس از ساختن 
ساختمان های بالایی، دربار اسباب کشی کرده و به 
محدوده بالایی صُفه مانند کاخ هَدیش و تَچَر و کاخ 
صد ســتون و…انتقال پیدا کرده بودند. وی گفت: 
ساختمان های پایین واقع در برزن جنوبی را برای 
مهمانان مهیا کردند فرض کنید کاربری هتل امروزی 
را داشته اســت. مهمانان اینجا بودند تا بتوانند در 

دربار به حضور شاه راه بیابند.
عسگری چاوردی، مدیر پایگاه میراث جهانی تخت 
جمشید هم در این باره گفت: برزن جنوبی مجموعه 
شهری پارسه و بسیار مهم اســت در آنجا تعدادی 
از کاخ های بزرگ و ویاهایی اســت که مخصوص 
ســکونت اشــراف و طبقه بزرگان بوده است یعنی 

کارکرد سکونتی داشته است.
چاوردی بیان کرد: طرح مرمــت برزن جنوبی تهیه 
شده اســت. نمی توانیم بدون شــناخت این همه 
کار را یکباره انجام دهیم. این پــروژه خیلی بزرگ 
است و به دلیل مسائل حفاظتی، شناخت تاریخی 
و معرفی صحیح، این برنامه را باید فاز به فاز پیش 
ببریم. امیدوارم یک فاز آن را که ایجاد مسیر بازدید 
گردشــگران از آرامگاه داریوش سوم است، امسال 
اجرا کنیم. وی گفت: پروژه ها درباره برزن جنوبی و 
شمالی هزینه بر است و تا زمانی که نتوانیم به میزان 
کافی تأمین اعتبــار کنیم، نمی توانیــم وارد اقدام 
عملی شویم. برزن شــمالی باید حدوداً ۱۵۰۰ متر 

فنس کشی شود.

 به زودی اتفاق می افتد؛

افزودن محل اسکان پادشاهان هخامنشی به مسیر بازدید تخت جمشید
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۶ مصدوم در تصادف اتوبوس اتباع پاکستانی با کامیون
معاون امداد و نجات استان اصفهان از امدادرســانی به حادثه دیدگان پاکستانی که در اثر برخورد 
اتوبوس و کامیون در آزاد راه نطنز به کاشان مصدوم شده بودند خبر داد.بمانعلی یوسفی در گفت وگو 
با »ایســنا«، در خصوص این حادثه، اظهار کرد: ســاعت ۴:۴۰ بامداد ۱۴ خرداد، توســط نیروی 
انتظامی و اورژانس ۱۱۵ ، حادثه برخورد یک دستگاه اتوبوس و یک دستگاه کامیون به مرکز کنترل 
و هماهنگی عملیات استان اصفهان اعلام شد.وی افزود: این حادثه در کیلومتر ۵۰ نطنز به کاشان 
رخ داد و ۳۲ نفر که عمدتاً تبعه کشور پاکستان بودند تحت تأثیر این حادثه قرار گرفتند.وی با اشاره 
به اعزام دو تیم عملیاتی از پایگاه های امداد و نجات بین شــهری عوارضی کاشــان و وادی بادرود 
به محل حادثه، گفت: در این حادثه یک مورد رهاســازی توسط عوامل جمعیت هلال احمر صورت 
گرفت و ۶ مصدوم حادثه توســط عوامل اورژانس ۱۱۵ به مرکز درمانی منتقل شدند و این عملیات 

ساعت ۶:۳۵ صبح به پایان رسید.

 تکمیل شبکه سنجش آلودگی هوا در استان اصفهان 
نیازمند ۶۰۰ میلیارد ریال اعتبار است

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: تکمیل شــبکه سنجش آلودگی هوا در این 
استان ضروری است و به ۶۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد. به گزارش »ایرنا«، احمدرضا لاهیجان زاده 
در مراســم بهره برداری از ایستگاه ســنجش کیفیت هوا در شهر کاشــان افزود: امروز هشتمین 
دستگاه آنالیزور کیفیت هوای فعال استان اصفهان در کاشان افتتاح شد.وی با بیان اینکه این نوع 
ایستگاه ها در استان اصفهان توسعه می یابد، اظهار کرد: در نظر داریم ۶ ایستگاه دیگر تا پایان سال در 
استان اصفهان به بهره برداری برسد که برای هر ایستگاه ۹۰ میلیارد ریال اعتبار پیش بینی شده است.

وی اضافه کرد: اطلاع رســانی عمومی برای رعایت مسائل بهداشتی و برنامه ریزی برای مدیریت و 
کاهش آلودگی هوا از جمله کارکردهای این دستگاه است و همه ذرات کمتر از ۲.۵ میکرون)pm( را 
اندازه گیری می کند.لاهیجان زاده با بیان اینکه در سفر رئیس جمهور به استان اصفهان در سال ۱۴۰۱ 
اعتبار در نظر گرفته شده برای حوزه حفاظت محیط زیست ۳۰۰ میلیارد ریال بود، گفت: ۴۶ میلیارد 
ریال از این اعتبار تاکنون جذب شده و قول مساعد برای تخصیص بقیه اعتبارات در سال جاری داده 
شده است.وی تأکید کرد: اگر ما در زمستان برای مباحث آلودگی هوا در کاشان برنامه ریزی نداشته 

باشیم، مانند وضعیت اصفهان خواهد شد.

 مناطق آسیب دیده از برداشت گچ در شرق اصفهان 
احیا می شود

 رئیس اداره حفاظت محیط  زیست شهرستان  اصفهان گفت: مناطق آسیب دیده از برداشت گچ در 
شرق اصفهان یکی از کانون های فرسایش بادی و گرد و غبار است که در حال برنامه ریزی برای احیای 
آن هستیم. مهدی پورقاسم در گفت و گو با »ایرنا« اظهار کرد: گودال های ایجاد شده بر اثر برداشت گچ 
در این منطقه در طرح های مشترک اداره کل حفاظت محیط زیست و منابع طبیعی استان اصفهان 
با خاک دستی قابل کِشت، پُر می شود. دو نقطه از محل های برداشت خاکِ آجر و گچ به عنوان طرح 
آزمایشی خاک ریزی شده است تا با گیاهان سازگار با هوای منطقه کشت شوند. وی  یادآور شد: بخشی 
از آلودگی کلانشهر اصفهان به ویژه در فصل تابستان به ریزگردها مربوط بوده و منطقه سجزی یکی از 
مراکز پراکنش ریزگرد در شهرستان اصفهان است. معادن برداشت گچ در کنار منطقه سجزی وجود 
دارد که هم اکنون غیرفعال است اما آسیب های ناشی از فعالیت این معادن در گذشته، این منطقه را 
به یکی از کانون های فرسایش بادی و منشأ ایجاد گرد و غبار تبدیل کرده است. وی با اشاره به اینکه 
وزش باد سبب انتشار ریزگرد از این مناطق در اصفهان می شــود، افزود:  اقدام هایی توسط اداره کل 
منابع طبیعی استان به منظور تثبیت مراکز انتشار گرد و غبار در شرق اصفهان به ویژه در منطقه سجزی 

انجام شده ولی نیاز به کار بیشتر دارد. 

با وجود راه اندازی سامانه دوم خط اضطراری آب، آبِ شربِ نصف جهان قطع شد 

همان همیشگی؛ باز هم غافلگیری!

افت فشــار و قطعــی آب در مناطق مختلف شــهر اصفهــان در حالی 
شهروندان را در این روزهای بسیار گرم خردادماه نگران کرده که متولیان 
تأمین آب از افزایش یکباره دما گویی غافلگیر شدند.به رغم آنکه سازمان 
هواشناســی هفته گذشــته درباره تغییر الگوهای بهاری و فرا رسیدن 
تابستان زودهنگام و لزوم مدیریت منابع آب و انرژی هشدار داده بود 
اما بی برنامگی برای تأمین منابع آب اصفهان بسیاری از شهروندان به 
ویژه ساکنان مناطق مرکزی شهر از جمله خیابان های پروین، مولوی، 
معراج، میدان جمهوری، خیابان فروغی، کاوه و خیابان شهید باهنر را با 

بی آبی مواجه کرده است.

قطعی آب را اطلاع رسانی نکردند
یکی از ساکنان خیابان باهنر به خبرنگار »مهر« می گوید: سه روز است 
که از ســاعت ۱۰ صبح آب منزل ما قطع می شود و تا ساعات بامداد آب 
 نیست و این در حالی اســت که حتی شــرکت آبفا در این باره به مردم 
اطلاع رسانی نکرد تا بتوانیم آب ذخیره کنیم.شهروند دیگری ساکن یکی 
از مجتمع های مســکونی در خیابان برازنده نیز با ابراز نارضایتی از افت 
فشار و قطعی آب، می گوید: در روزهای گرم گذشته حدود ۲۰ از شبانه روز 
را آب نداشتیم و در طول روز آب برای دستشویی رفتن و دوش گرفتن 
و وضو گرفتن و غذا درست کردن نیســت.او می افزاید: آب در شرایطی 
قطع شده که از قبل اطلاع رسانی نشد و حتی آبی ذخیره نداشتیم.این 

شهروند اصفهانی خاطرنشان می کند: سال هاست که با گرم شدن هوا 
مشکل کمبود آب داریم در حالی که مسئولان نسبت به حل این مشکل 

زمانی را اعلام نمی کنند.

طرح چرایی افت فشار آب در شورای اداری استان اصفهان
افت و قطعی آب در شهر اصفهان طی سه روز اخیر حتی به جلسه شورای 
اداری استان نیز کشیده شــد به طوری که محمدعلی نقدعلی، نماینده 
مردم خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی در این جلسه با بیان اینکه 
سامانه دوم خط اضطراری آب راه اندازی شــده و نباید قطعی آب را در 

مناطق داشته باشیم، گفت: در این زمینه باید توجه جدی داشت.
وی اضافه کرد: در مدیریت آب میزان بارش امســال نســبت به سال 
گذشته تاکنون در مجموع در حوزه کشاورزی، آب شرب و بهداشت خوب 
بوده اما با توجه به افزایش دما مدیریت منابع آب در شرق و غرب باید 
نگاه ویژه ای شود، امسال نه خشکسالی نه ترسالی کامل است و نیاز به 
مدیریت ویژه دارد.خط اضطرار ســامانه دوم آبرسانی اصفهان تابستان 
۱۴۰۱ با آورد ۱.۵ تا ۲ مترمکعب بر ثانیه وارد مدار شد تا جبران کننده کمبود 
آب سامانه اول آبرسانی برای ۵۸ شــهر و ۳۱۰ روستای استان اصفهان 
باشد.این درحالی است که با وجود ذخیره ۴۴۲ میلیون مترمکعبی سد 
زاینده رود و راه اندازی ســامانه دوم، هنوز تابستان شروع نشده مردم 
شهر اصفهان با افت فشار و قطعی آب مواجه شدند.بررسی های خبرنگار 

»مهر« حاکی از آن است که سامانه دوم آبرسانی به دلیل برخی مشکلات 
طی روزهای گذشته در مدار نبوده است.

ساعت ۸:۳۰ شب نمی توانم جواب رسانه را بدهم
در همین ارتباط محمد شفائی، مدیر روابط عمومی شرکت آب منطقه ای 
اصفهان در پاســخ به خبرنگار »مهر « ضمن ابراز بی اطلاعی از وضعیت 
سامانه دوم آبرسانی، گفت که در این باره باید با مجری پروژه هماهنگ 
شود و اکنون در ساعت هشت شــب و روز تعطیل نمی توانم با مسئول 
مربوطه برای پاســخگویی هماهنگ کنم.اما مدیرعامل آبفای اســتان 
اصفهــان در گفت وگو با خبرنگار »مهر« در خصوص علت افت فشــار و 
قطعی آب در شــهر اصفهان اظهار کرد: به دنبال افزایش ناگهانی دمای 
هوا و در نتیجه افزایــش تصاعدی و بیــش از ۲۵ درصدی مصرف آب 
در بخش شرب و بهداشــت شاهد افت فشــار آب در بخشی از مناطق 
بودیم، اما با توجه به برنامه ریزی هایی که از اوایل ســال انجام شــد و 
با تأکید مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشــور، منابع تأمین جدید 
اصفهان بزرگ به منظور تأمین کمبود آب آشــامیدنی جمعیت بیش از 
پنج میلیون نفری تحت پوشش، در مدار بهره برداری قرار گرفت.حسین 
اکبریان با اشاره به گرمای هوای حاره ای که دو سه روزی است بسیاری 
از شــهرهای ایران از جمله اصفهان را دربرگرفته است، افزود: سال های 
گذشته عموماً بعد از نیمه دوم خرداد ماه شاهد ناترازی در بخش آب در 
برخی از مناطق بودیم، اما امسال به دلیل گرمای ناگهانی هوا در روزهای 
اخیر، این اتفاق در نیمه اول خرداد ماه افتــاد که با توجه به وضعیت به 
وجود آمده، با همکاری شرکت آب منطقه ای استان، آب تولیدی با کنترل 
فرایندهای کیفی و فنی به مرور به ظرفیت تأمین سامانه اصفهان بزرگ 
اضافه می شود.وی ابزار امیدواری کرد به زودی با افزایش ظرفیت خطوط 
آبرسانی، مشــکل افت فشــار آب برخی از مناطق حل شود.مدیرعامل 
آبفای استان اصفهان با اشاره به سیســتم تله متری و هوشمندسازی 
شبکه های آب استان خاطر نشان کرد: تلاش این شرکت بر این است که 
با مانیتورینگ و کنترل تأسیسات آب به صورت لحظه به لحظه آب شرب 
به صورت عادلانه توزیع شود و در حال حاضر تأسیسات آب بسیاری از 
نقاط اســتان اصفهان شامل مخازن آب، ایســتگاه های پمپاژ، چاه ها، 
شیرهای فشارشــکن، خطوط اصلی انتقال، شــبکه توزیع آب، تصفیه 
خانه های آب و آب شیرین کن ها به وسیله سیستم تله متری و تله کنترل 
مورد پایش و ارزیابی قرار می گیرند.اکبریان گفت: امســال در برخی از 
مناطقی از جمله خیابان های ۵ رمضان و مولــوی با اقدامات اجرایی و 
تحلیل شبکه توزیع برنامه ریزی شده است و عادلانه تری داشته باشیم.

اخبار جامعه

 معــاون پرورشــی و فرهنگــی اداره کل آموزش و 
پــرورش اصفهــان گفت: امســال بــرای اجرای 
برنامه های اوقــات فراغت دانش آمــوزان تلاش 
می کنیم ۲۰۰۰پایگاه های تابستانه در سراسر استان 

راه اندازی شود.
مهدی نم نبات در جلسه ستاد تابستانی فعالیت های 
اوقات فراغت دانش آموزان اظهار کرد: برنامه های 
اوقات فراغت امسال با شعار تربیت بدون توقف و با 

رویکرد مدرسه محوری اجرا خواهد شد.
 معــاون پرورشــی و فرهنگــی اداره کل آموزش و 
پرورش اصفهان افزود: غنی ســازی اوقات فراغت 
دانش آموزان در راستای رشد همه جانبه شخصیت 

آنها، پاســخ به نیازهای علمی، تربیتــی و مهارتی 
دانش آموزان، ارتقای ســطح دانش و بینش آنها، 
تقویت روحیه خودباوری و مسئولیت پذیری، تأمین 
سلامت جســمانی و روانی و استمرار فعالیت های 
تربیتی ســال تحصیلی در طول تابســتان از جمله 

اهداف برنامه های اوقات فراغت است.
نم نبــات بــا تشــریح سیاســت های راهبــردی 
فعالیت های تابســتانی اذعان کرد: فعال سازی و 
اســتفاده حداکثری از مدارس، استفاده از ظرفیت 
تشکل های مردم نهاد، توجه به برنامه های نخبگانی 
دانش آمــوزان، توجه به فعالیت هــای اجتماعی و 
گروهی محله محور از جمله سیاســت های در نظر 

گرفته شده است.
معــاون پرورشــی و فرهنگــی اداره کل آموزش و 
پرورش استان اصفهان با تأکید بر اهمیت استفاده 
از ظرفیت تشکل های دانش آموزی در برنامه های 
تابســتانه امســال، ابراز کرد: برنامه هــای اوقات 
فراغت در تابســتان پیش رو به صورت دانش آموز 
محور طراحی شده است تا پاسخگوی نیاز آنها باشد.

وی ادامــه داد: برگــزاری اردوهــای یــک روزه 
دانش آموزی، برگزاری اردوی راهیان نور به مناطق 
عملیاتی غرب و شــمال غرب، پیاده روی و برپایی 
موکب اربعین و رویداد عمومی و همگانی هفت در 

هفت از جمله برنامه های در نظر گرفته شده است.

با هدف برگزاری برنامه های اوقات فراغت دانش آموزی؛

بیش از 2۰۰۰پایگاه تابستانه در اصفهان راه اندازی می شود

 رئیس اداره امور اجتماعی سازمان اجتماعی، فرهنگی و ورزشی 
شهرداری اصفهان خبرداد

اجرای طرح »خوب بمان« در اصفهان
رئیس اداره امور اجتماعی ســازمان اجتماعی، فرهنگی و ورزشــی شــهرداری اصفهان گفت: با 
توجه به اینکه بین ۱۳ تا ۱۴ درصد از جمعیت شــهر اصفهان را ســالمندان تشــکیل می دهند، در 
راستای شعار »سالمندی موفق« یک سلسله کارهایی را در خصوص آینده شهر در دستور کار قرار 
داده ایم. شاخص ترین آن ها برنامه ای اســت تحت عنوان »خوب بمان« که در پنج حوزه سلامت 
 جسمانی، ســلامت روانی، ســلامت اجتماعی و بهینه سازی اوقات فراغت ســالمندان طراحی 

شده است.
هادی ســینایی پور فرد در گفت و گو با »ایســنا« اظهار کرد: برنامه »خوب بمان« از ســال گذشته 
به صورت محدود در فرهنگسراها و مراکز فرهنگی مناطق ۱۵ گانه شهرداری اصفهان آغاز به کار کرد 
و امسال آموزش های لازم به صورت حرفه ای بین ۴۰ تا ۴۴ هفته آموزشی در ۵۵ فرهنگسرا و مرکز 
فرهنگی محلات ۱۵ گانه شهر اصفهان به سالمندان و میانســالان ارائه می شود.  رئیس اداره امور 
اجتماعی سازمان اجتماعی، فرهنگی و ورزشی شهرداری اصفهان یادآور شد: هدف از اجرای این 
طرح این است که افراد سالمند یا افرادی که در آســتانه ورود به دوران سالمندی هستند بتوانند از 
سلامت روان، اجتماعی، معنوی، و جسمانی خوبی برخوردار باشــند و سالمندی موفقی را تجربه 
کنند. سالمندی موفق به معنای بیمار نشدن نیست، بلکه به این معناست که فرد سالمند توانایی 
انجام امور خود را به شکل صحیح داشته باشــد، یعنی بداند اگر برای او مشکلات جسمانی پیش 
آمد برای پیشــگیری از آن چه کارهایی را باید انجام دهد تا این دوران را به شکل موفق پشت سر 
بگذارد.سینایی پور فرد با بیان اینکه به تازگی پژوهشی در خصوص الزامات ایجاد مراکز اجتماع مدار 
سالمند با جهاددانشگاهی اصفهان انجام شده اســت، اظهار کرد: هدف از انجام این پژوهش این 
بوده که استانداردهای لازم برای احداث مراکزی برای سالمندان در شهر اصفهان مشخص شود. وی 
ادامه داد: در این پژوهش ما به این موضوع که در سال های آینده در مناطق شهر اصفهان نیاز است 
تغییر کاربری ها یا احداث مراکزی را داشته باشــیم پرداخته ایم، تا بتوان در حوزه های  آموزشی به 
سالمندان کمک کرد و به شکلی این مراکز پاتوق ســالمندان یا شهروندان ارشد باشد.سینایی پور 
فرد اضافه کرد: بازه ســالمندی از ۶۰ تا ۷۴ ســال است و افرادی که در این بازه ســنی قرار دارند را 
»سالمندان جوان« می نامند. بازه سنی ۷۵ تا ۹۰ سال را »سالمندان میانسال« و ۹۰ سال به بالا را 
»سالمندان پیر« می نامند. افراد میانســال هم در حوزه ۵۵ تا ۶۰ سال قرار دارند.رئیس اداره امور 
اجتماعی سازمان اجتماعی، فرهنگی، ورزشی شهرداری اصفهان گفت: در حال حاضر ما می دانیم 
که اســتانداردهای لازم برای تغییر کاربری یا احداث مراکز اجتماع مدار حوزه سالمندی باید چه 
خصوصیاتی داشته باشد. ما این اقدام را در اختیار ادارات فرهنگی ۱۵ گانه شهرداری قرار می دهیم 
تا با این استانداردها برای سال های آینده بتوانند نسبت به احداث چنین مراکزی اقدام کنند.  وی 
افزود: از میان مناطق ۱۵ گانه شــهرداری اصفهان، مناطق یک، ۳ و ۶ بیشــترین تعداد سالمند را 
داراســت. از این رو، با توجه به شواهدی که وجود دارد جمعیت شــهر اصفهان به سمت سالمندی 
می رود و نیاز است که بر مراکز آموزش سالمندی به صورت تخصصی کار شود.سینایی پور فرد یادآور 
شد: در بین شهرهای کشور از نظر تعداد جمعیت سالمند، اصفهان سومین شهر کشور است و این  
آمار به ما هشدار می دهد که باید در حوزه ســالمندی، به خصوص آموزش ها و پیشگیری های نوع 
اول، گام های جدی برداریم. هر چند که متولی اصلی حوزه سالمندان، بهزیستی است، اما با توجه 
به اینکه در شهرداری پیش بینی خوبی شده بود و مرکز تخصصی در این زمینه وجود دارد، برنامه های 
آموزشی خیلی خوبی را در حوزه حساس سازی و نیز در حوزه آموزش های تکمیلی تدارک دیده ایم 
که امیدواریم در سال های آینده با تکمیل شدن نظام جامع آموزشی سالمندان شهر اصفهان بتوانیم 
خیلی دقیق تر و هدفمندتر در حوزه آموزش در مناطق شــهرداری قدم های مؤثری را برداریم. وی 
خاطر نشان کرد: معمولًا شــهرهایی از دنیا که ۱۵ درصد جمعیت آن شهرها را افراد سالمند تشکیل 
داده اند، به عنوان شهرهای پیر شناخته می شوند. شهر اصفهان با حدود ۱۳ یا ۱۴ درصد سالمندی 

به سمت شهر پیر در حرکت است. 

خبر روزگزارش

مدیران در نظام ولایی 
سرباز هستند

 نماینــده ولــی فقیــه در ســپاه گفــت: 
محــوری تریــن کار آقای رئیســی، احیای 
مکتب ســربازی در نظــام حکمرانی بود که 
نشــان داد مدیــران در نظام ولایی ســرباز 

هستند. 
 به گــزارش »مهر«، حجت الاســلام عبدا... 
حاجــی صادقی در مراســم گرامیداشــت 
شــهدای خدمت و ســالگرد ارتحــال امام 
راحل)ره( در جمع اســاتید و طــلاب حوزه 
علمیه استان اصفهان اظهار کرد: من شهادت 
می دهم به اینکه مبنای شــهید رئیســی در 
هر کاری، خداوند متعال بــود و ورودش به 
هرکاری، خداونــد متعال و اخــلاص برای 
او بود.وی افــزود: محوری تریــن کار آقای 
رئیسی، مکتب ســربازی در نظام حکمرانی 
بود که نشان داد مدیران در نظام ولایی سرباز 
هســتند و گفت تا پیامبر اسلام)ص( بود، با 
وجود اینکه همه می دانستند امام علی )ع( 
جانشین اوســت اما نقش ایشان سربازی 
بود نه اجتهاد و آقای رئیســی نیز این تفکر 
را در نظام ولایی احیا کرد.نماینده ولی فقیه 
در ســپاه افزود: حوزه های علمیه امروز باید 
این مکتب را حفظ و تقویت کند و این باعث 
می شــود که انقلاب علیرغم همه حوادث از 
ریل خارج نشود.وی بیان کرد: شهید رئیسی 
با بصیرت خود بر این باور بود که در تبعیت از 
ولایت حرکت کند و مردم نیز باید در انتخاب 
رئیس جمهــور بعدی به این مســئله توجه 
کنند که فرد منتخب به ولایت نگاه سربازی 
داشته باشــد نه ســرباری. وی تأکید کرد: 
تجربه ۴۵ ســال گذشــته به ما می گوید که 
هرکجا نسبت به ولایت تعهد و تبعیت داشتیم 
موفق بودیم و هرکجا تزلزل داشتیم با مشکل 
و چالش مواجه شــدیم. وی بــا بیان اینکه 
انقلاب اسلامی و جبهه مقاومت هیچ زمانی 
به لحاظ سیاســت خارجی ماننــد امروز در 
اوج اقتدار، تأثیر گــذاری و توانمندی نبوده 
است، تصریح کرد: عملیات طوفان الاقصی، 
بازدارنده و نابودکننده نقشــه های بســیار 

خطرناک دشمنان در آینده بود. 

مدیر منابع انسانی و امور اداری اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان گفت: فرایند نام نویسی داوطلبان جذب سرباز معلم در آموزش و پرورش استان 
اصفهان آغاز می شود.به نقل از پایگاه اطلاع رسانی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان، مهران اسدی درباره فرایند جذب سرباز معلم در اصفهان، اظهار 
کرد: باتوجه به جذب سهمیه سرباز معلم از ستاد کل نیروهای مســلح، فرایند نام نویسی داوطلبان در روزهای چهارشنبه و پنجشنبه )۱۶ و ۱۷ خرداد( انجام 
می شود.مدیر منابع انسانی و امور اداری اداره کل آموزش و پرورش اســتان اصفهان افزود: مشمولان دارای برگ اعزام به تاریخ یکم تیر سال ۱۴۰۳ و دارای 
مدرک کارشناسی و کارشناسی ارشد امکان ثبت نام را خواهند داشت.وی گفت: لازم است از ساعت ۱۰:۰۰ تا ۱۶:۰۰ روزهای چهارشنبه و پنجشنبه هفته جاری 
به مرکز آموزش علمی کاربردی سازمان بهزیستی واقع در خیابان جی، رو به روی خیابان شهید رجایی، جنب دبیرستان محمد رسول ا... )ص( مراجعه کنند.

اسدی خاطرنشان کرد: متقاضیان باید مدارک لازم شامل اصل و کپی شناسنامه متقاضی، اصل و کپی شناسنامه همسر و فرزندان، کپی تأیید شده حکم پدر 
و مادر فرهنگی )در صورت وجود(، مدرک ایثارگری پدر یا مادر )در صورت وجود(، اصل برگ اعزام به تاریخ یکم تیر سال ۱۴۰۳، برگ دوره ۴۵ روزه بسیج )در 

صورت گذراندن( و اصل و کپی مدرک تحصیلی با تاریخ فراغت از تحصیل قبل از یکم تیر سال جاری را همراه داشته باشند.

 آغاز فرایند جذب سرباز معلم در اصفهان

 آتش سوزی در منزل 
۳ طبقه در اصفهان

سخنگوی ســازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اصفهان 
گفت: منزل مســکونی ســه طبقه 
در اصفهان دچار حریق شــد. در اثر 
وقوع این آتش سوزی، طبقه دوم 
طعمه حریق و کل ساختمان دچار 

دودگرفتگی شده بود.

عکس خبر
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تیم ملی گلبال بعد از کســب مجوز اعزام از ســوی کمیته ملی پارالمپیک تا به امروز برگزارکننده اردوهــای داخلی برای حضور در بازی هــای پارالمپیک بوده 
اســت. به گزارش »مهر«، دور جدید تمرینات این تیم ۲۱ تا ۲۸ خرداد برگزار می شــود. حسن جعفری، محد پرنیا، مصطفی شــهبازی، میلاد سوری، نعمت 
سرافراز، مهدی عباســی، محمدمهدی نفیسی نسب و خلیل شــهریار نسب ۸ بازیکنی هســتند که ترکیب اردونشــینان تیم ملی گلبال در این اردو را تشکیل 
خواهند داشــت. بعد از این اردو و تا پیــش از اعزام به پاریس، تیم ملی گلبال برگزارکننده هشــت مرحله اردوی آماده ســازی دیگر خواهد بود اما ســرمربی 
این تیم قصد دارد در صــورت مهیا بودن شــرایط و نتیجه گیری از رایزنــی ها، یک مرحلــه اردو را به صورت برون مــرزی برگزار کند. این موضــوع از آنجایی 
در برنامه بهمن دوســتی قرارگرفته که قرار بود شــاگردانش بعد از شــرکت در تورنمنت آلمان )اســفند ۱۴۰۲( و بــه منظور ارزیابی تکمیلی وضعیت شــان 
 از ســوی کمیته ملی پارالمپیک و صدور مجوز لازم برای اعزام در تورنمنت بین المللی ســوئد شــرکت کنند اما این اعزام به دلیل منتفی شــدن مســابقات، 

لغو شد.

اردوی برون مرزی تیم ملی گلبال پیش از پارالمپیک

بارسلونا با »بند دکو« برای خودش راه فرار ساخت!
مشکلات اقتصادی و محدودیت های مالی باشگاه بارسلونا برای این باشگاه چاره ای جز متوسل 
شــدن به روش های غیرمعمول برای کســب درآمد یا نجات دادن خود از زیر دین و قرض باقی 
نگذاشته است. به گزارش »تسنیم«، پس از زدن چوب حراج به برخی از دارایی های باشگاه که حتی 
فروش چمن ورزشگاه نوکمپ را هم شامل می شد، اکنون در تازه ترین اقدام باشگاه کاتالان برای 
اینکه متعهد نشود به بازیکنی حقوق بدهد که امکان استفاده از آن را ندارد قانونی تحت عنوان »قانون 
دکو« )نام مدیر ورزشی باشگاه( وضع کرده است. البته فقط بحث امکان استفاده نیست و بارسلونا 
با این قانون برای خودش راه فراری را هم باز می گذارد. به موجب این قانون جدید که قرار است در 
مورد قرارداد جدید کاپیتان کهنه کار تیم، سرخی روبرتو اعمال شود، باشگاه دست خود را برای فسخ 
قرارداد آن دسته از بازیکنانی که به هر دلیل توان پرداخت حقوقشان را نداشته باشد، باز می گذارد. 
قانون دکو به صورت یکطرفه و در شرایطی خاص به بارســلونا اجازه می دهد که قرارداد بازیکنانش 
را فسخ کند. یکی از آن شرایط این است که باشــگاه روز ۱۲ آگوست )سه روز پس از شروع فصل و 
تقریباً ۲۰ روز مانده به بسته شدن پنجره نقل وانتقالات تابستان( اولویت های دیگری برای هزینه 
کردن داشته باشد و دیگری اینکه حقوق آن بازیکن باعث شود که مبلغ لیست حقوق باشگاه از سقف 

تعیین شده توسط لالیگا بالاتر برود.

عصبانیت پی اس جی از امباپه: دروغگوی بی کلاس!
پاری سن ژرمن از مصاحبه کیلیان امباپه پس از پیوستن به رئال مادرید بسیار خشمگین شده و 
این بازیکن را به »کلاس نداشتن« متهم کرده است. به گزارش »ورزش سه«، تنش های پیرامون 
امباپه و پی اس جی همچنان ادامه دارد. در حالی که دو طــرف در جنجالی حقوقی قرار گرفته اند و 
ستاره رئال مادرید، باشگاه ســابقش را به عدم پرداخت بخشی از دستمزد و پاداش هایش متهم 
کرده، حاشیه جدیدی سر باز کرده است. رئال مادرید در بیانیه ای خبر از جذب امباپه به صورت آزاد 
داد. موضوعی که پاری سن ژرمن و ناصر الخلیفی برای جلوگیری از آن تلاش زیادی انجام دادند اما 
در نهایت به وقوع پیوست. کمتر از ۲۴ ساعت بعد، امباپه در نشست خبری تیم ملی فرانسه درباره 
پیوســتنش به رئال صحبت کرد اما نکته جنجالی این صحبت ها، اشاره او به دوران حضور و فصل 
آخرش در باشگاه پاریسی بود. او گفت: »آنها در باشگاه به صورتم زل زدند و صریح و خشن گفتند که 
بازی نخواهم کرد.  مطمئن بودم که دیگر قرار نیست بازی کنم ولی انریکه و کامپوس  نجاتم دادند. 
اگر آنها نبودند نمی توانستم پا در زمین چمن بگذارم.  برای همین بود که انگیزه ام امسال متفاوت بود. 
با استاندارد خودم  انگیزه کافی نداشتم و فقط بازی می کردم و پشت سر هم به میدان  می رفتم.« 
یک منبع ناشناس از طرف باشگاه پاریسی گفته است: »ناصر الخلیفی هرگز تصمیمی در مورد تیم 
به کادر فنی دیکته نکرده است. لوئیس انریکه حتی خودش این را گفت و تأیید کرد، اما علیرغم همه 
چیز، وقتی امباپه چیزی می گوید، همه رسانه ها آن را طوری چاپ می کنند که گویی حقیقت دارد. 

این رفتار او بی کلاسی محض است.«

اعتراض تراشتگن به نیمکت نشینی!
آندره تراشــتگن یکی از بهترین دروازه بان های حال حاضر فوتبال جهان است که در بارسلونا بازی 
می کند. با وجود آنکه تراشتگن دروازه بان آماده و سرحالی اســت با این حال در تیم ملی فوتبال 
آلمان همچنان نیمکت نشین مانوئل نویر است که این اعتراض او را به دنبال داشته است. به گزارش 
»ایسنا«، تراشتگن به نیمکت نشینی خود در تیم ملی فوتبال آلمان واکنش نشان داد و گفت: »این 
وضعیت مناسب نیست. با این حال تصمیمی است که سرمربی تیم گرفته است و من باید آن را قبول 
کنم حتی اگر موافق آن نباشم.« با وجود آنکه مانوئل نویر بیشتر بازی های فصل قبل بایرن مونیخ 
را از دســت داد با این حال ناگلزمن هم مانند دیگر مربیان قبلی آلمان، نویر را به عنوان سنگربان 

شماره یک انتخاب کرده است.

 پس از 7 سال طلسم کفش طلا شکست

خیز مغانلو برای 
رکوردزنی در تاریخ 

فوتبال ایران

پس از 7 فصــل بالاخره طلســم  مرضیه غفاریان
کفش طلا در بیست و سومین دوره 
لیگ برتر شکست. شــهریار مغانلو در فصل جاری برای دومین 
فصل متوالی آقای گل این رقابت ها شد. این اتفاق درحالی افتاد 
که مهدی طارمی در لیگ شــانزدهم آخریــن مهاجمی بود که 
توانست در تصاحب کفش طلای لیگ دبل کند. پس از آن نه تنها 
هیچیک از گلزنان برتر ادوار لیگ برتر موفق به تکرار عنوان آقای 
گلی خود نشدند بلکه در فصول اخیر کفش طلای این رقابت ها 
برای مهاجمان لیگ برتری خوش یمن نبود. به غیر از علی علیپور 
آقای گل ۱9 گله لیگ هفدهم که در دو فصل بعد حضورش در ایران 
اگرچه همواره در کورس آقای گلی از رقبایش عقب می افتاد اما 
همچنان آمار درخشانی در گشودن سنگر حریفان داشت، سایر 
گلزنان شماره یک لیگ در دوره های بعد نه تنها در تصاحب کفش 
زرین این رقابت ها که در گشودن سنگر رقبا نیز ناکام می ماندند. 
لوســیانو پریرا، مهاجم برزیلی کــه در لیگ هفدهــم با به ثمر 
رساندن۱۲ گل در ۲6 بازی برای برزیلی های ایران پس از علیپور 
و تبریزی موفق به ایستادن در رده ســوم گلزنان برتر شده بود با 
قرار گرفتن در نوک حمله فولاد در فصل هجدهم توانســت با ۱6 
گل زده در کنار مهاجم برزیلی سپاهان صدرنشین جدول گلزنان 
این رقابت ها شود. شیمبا اما در فصل نوزدهم دچار افت فاحشی 
شــد. او در ۲۸ بازی که برای سرخپوشان اهوازی به میدان رفت 
تنها ۵ گل برای تیمش به ثمر رساند؛ یعنی به طور میانگین در هر 

پنج و نیم بازی یک گل!    
کی روش اســتنلی ســوارز، هموطن شــیمبا نیز در که در لیگ 
هجدهم موفق شده بود با ۱6 گل زده برای طلایی پوشان اصفهانی 
در تصاحب کفش طلا با مهاجم برزیلی فولادی ها شریک شود 
در فصل نوزدهم نیز همانند همقطار هموطنش عملکرد ضعیفی 
داشت. او در ۲۵ بازی که در ترکیب ســپاهان قرار گرفت تنها 7 
بار موفق به گشــودن دروازه حریفان تیمش شــد؛ یعنی به طور 

میانگین در هر سه و نیم بازی یک گل زد!
شیخ دیاباته مهاجم اهل مالی که در لیگ نوزدهم  با ۱۵ گل برای 
اســتقلال موفق به تصاحب عنوان آقای گلی این رقابت ها شد 
در فصل بیســتم فقط ۲ بار پایش به گلزنی باز شد. او با توجه به 
مصدومیت های سریالی که در این فصل گریبانگیرش شد تنها 
6۵۸ دقیقه برای آبی پوشان به میدان رفت و ماحصل تلاش او در 

خط آتش این تیم تهرانی یک گل در هر 3۲9 دقیقه بود!
طلسم کفش طلا در لیگ بیست و یکم گریبانگیر آقای گل لیگ 
بیستم هم شد. سجاد شهباززاده که با ۲۰ گل زده برای سپاهان 
در بیستمین دوره لیگ برتر بر صدر جدول گلزنان برتر لیگ برتر 
تکیه زده بود در لیگ ۲۱ و در 3۰ بــازی با پیراهن طلایی این تیم 
اصفهانی فقط 6 بار توانســت توپ را از خط دروازه حریفان عبور 

دهد؛ یعنی یک گل در هر ۵ بازی!
در میان صاحبان کفش طلای لیگ در 7 سال اخیر تندیس زرین 

بدترین عملکرد به آقای گل لیگ ۲۱ تعلق می گیرد. گادوین شیمبا 
که در فصل بیســتم رقابت تنگاتنگی برای تصاحب کفش طلا با 
شهباززاده داشت در نهایت با ۱۴ گل زده برای گل گهر در رده دوم 
برترین گلزنان لیگ قرار گرفت. این مهاجم نیجریه ای اما تسلیم 
نشد و در لیگ بیســت و یکم با  همین تعداد گل با پیراهن مس 
رفسنجان سرانجام کفش طلای این رقابت ها را از آن خود کرد؛ 
اما طلسم این کفش در فصل بیست و دوم پای مهاجم مس را 
قفل کرد. منشا در نهایت در نوزدهمین بازی فصل موفق به ثبت 
اولین گل در این دوره از رقابت ها شد و در نهایت با 3 گل زده در 
9۲۵ دقیقه حضورش در میادین بــه کار خود در این فصل پایان 

داد؛ یعنی یک گل در هر 3۰۸ دقیقه!
آمار ضعیف و افت فاحش صاحبان کفــش طلای لیگ برتر در 
فصول اخیر همچنان ادامه داشــت تا در نهایت در فصل گذشته 
شهریار مغانلو موفق شــد این کفش زرین را از آن خود کند. این 
بازیکن زنجانی که از نوزدهمین دوره لیگ برتر در کورس رقابت 
با گلزنان برتر برای رسیدن به این عنوان قرار داشت سرانجام در 
فصل گذشــته و در فصلی که مهاجمان عملکرد قابل دفاعی در 
گلزنی از خود برجای نگذاشتند با ۱3 گل زده در ۲7 بازی به صدر 
جدول گلزنان برتر رسید؛ یعنی میانگین یک گل در هر دو بازی. 
شهریار اما بر خلاف ســایر همتایان خود در فصل جاری گرفتار 

طلسم کفش طلا نشد. 
مهاجم زنجانی ســپاهان برای این طلسم شکنی از همان هفته 
اول و در دقیقه ۱۱ بازی با تراکتور گشودن سنگر رقبا را استارت زد.

شهریار سپاهانی ها با ۱6 گل زده در ۲۸ بازی و ۲۰67 دقیقه حضور 
در خط آتش تیم مورایس، یعنــی میانگین یک گل در هر یک و 
نیم بازی یا به عبارتی در هر ۱۲9 دقیقه علاوه بر بهبود عملکرد خود 
در گلزنی موفق به دبل در تصاحب کفش طلا شد؛ رکوردی که از 
لیگ شانزدهم به این طرف و پس از طارمی )مرد شماره یک خط 
حمله تیم ملی ایران در ســال های اخیر(، هیچیک از مهاجمان 

لیگ برتر موفق به ثبت آن نشده بودند. 
این مهاجم ۲9 ســاله اگر در فصل پیش رو هم با همین فرمان 
پیش رود و به روند رو به رشــد خود در گشودن سنگر رقبا ادامه 

دهد می تواند باز رکوردزنی کند.
اگرچه رضا عنایتی با کسب عنوان آقای گلی در اولین دوره لیگ 
برتر و لیگ های چهارم و پنجم رکورددار بیشــترین تعداد آقای 
گلی در این رقابت ها شــده اما تاکنون کســی نتوانسته در سه 
 دوره متوالی این عنوان را از آن خود کند؛ با این تفاسیر، شهریار با 
هت تریک در تصاحب کفش طلا در لیگ بیست و چهارم، نه تنها 
می تواند به رکورد مهاجم ســابق استقلال برســد بلکه می تواند 
عنوان نخستین بازیکنی که توانسته در سه فصل پیاپی این کفش 
زرین را از آن خود کند را به دست آورد؛ البته به شرط اینکه طلسم 
کفش طلا با یک فصل تأخیر پای این مهاجم گلزن را قفل نکند و 

شهریار نیز به جزیره طلسم شدگان لیگ برتر تبعید نشود.

خبر روز

آغاز مأموریت جدید کاپیتان سوم سپاهان در تیم ملی
امید نورافکن در روزهایی که هول و ولای خدمت ســربازی دارد به هدفی دشوار در تیم ملی چشم 

دوخته است.
 به گزارش »ورزش  ســه«، امید نورافکن چند ســالی می شــود که در لیگ برتر و باشگاه سپاهان 
به این هدف دســت پیدا کرده و توانســته خودش را به عنوان یکی از بازیکنان شاخص سپاهان 
مطرح کند، اما حالا او می خواهد در تیم ملی همین نقش را پیدا کند. نورافکن در آخرین مصاحبه 
خود با  »ورزش  سه«، درباره این هدف 
خود گفت: »ببینید واقعیت این اســت 
که الان در سن ۲7 ســالگی دیگر فقط 
حضور داشــتن در تیم ملی برایم مهم و 
راضی کننده نیست و دوست دارم نقشی 
پررنگ داشته باشــم و یکی از بازیکنان 
باکیفیت و خوب تیم باشم. دوست دارم 
اگر سعادت حضور در جمع ملی پوشان 
را به دست آوردم، جزو بهترین بازیکنان 
تیم باشــم. تصمیمم هم همین است 
و به این موضوع فکــر و برای آن تلاش 

می کنم.« 
امید نورافکن که پس از محمد کریمی و پیام نیازمند کاپیتان سوم طلایی پوشان اصفهانی به شمار 
می رود، به جدیدترین اردوی تیم ملی فراخوانده شــده و این روزها با انگیزه در هنگ کنگ تمرین 
می کند تا بتواند رفته رفته به نقشی که در تیم ملی مدنظر دارد و برای آن تلاش می کند دست پیدا 
کند. این بازیکن در مصاف رفت برابر ترکمنســتان پس از پشت ســر گذاشتن دوران مصدومیت 
چندماهه، زننده یکی از ۵ گل تیم ملی بود و حالا می خواهد شــمار گل هایــش را در دو بازی برابر 

هنگ کنگ و ازبسکتان در مقدماتی جام جهانی افزایش بدهد.

اولین خرید پرسپولیس از پرتغال می آید؟
باشگاه پرتغالی ژیل ویســنته اعلام کرد با پایان  قرارداد علی علیپور با این باشگاه قصد تمدید با او 
را ندارد و برای  علیپور در ادامه فوتبالش آرزوی موفقیت می کند.  قرارداد علیپور با ژیل ویسنته روز 
3۰ ژوئن به پایان می رسد ولی با  اعلام این باشگاه پرتغالی او می تواند از همین حالا به دنبال تیمی 
جدید  باشد. البته علیپور طبق قوانین از ژانویه گذشته بازیکن آزاد به حساب  می آمد و می توانست 
با باشگاه های دیگر مذاکره کند. تا این لحظه  مشخص نیست که علیپور با چه باشگاه هایی مذاکره 

داشته و آینده  او چه خواهد بود.  
روزنامه آبولا می گوید چند باشــگاه به دنبال جذب این مهاجم ۲۸ساله  ایرانی هستند و بازیکن 
آزاد بودن علیپور شانس او را برای پیدا کردن  تیم بیشتر کرده است. این روزنامه می گوید احتمال 
باقی ماندن او در  فوتبال پرتغال و پیوستن به باشگاهی پرتغالی بالا است.   قبل از اینکه جدایی 
علیپور از ژیل ویسنته قطعی شود نیز او بارها در مصاحبه های خود از علاقه اش برای بازگشت 
به ایران و پوشیدن دوباره پیراهن پرســپولیس خبر داده بود و به نظر می رسد مذاکراتی هم 
 بین او و باشگاه پرسپولیس صورت گرفته اســت، اما باید نظر نهایی را کادرفنی پرسپولیس 

بدهد. 
علیپور دو فصل پیش به ژیل ویسنته پیوســت ولی مصدومیت های  متعدد اجازه نداد او 
در این تیم به اندازه ای که انتظار می رفت  بدرخشد. به خصوص مصدومیت تاندون آشیل 
پای چپ که علیپور در  فوریه ۲۰۲3 با آن مواجه شد و او را 9 ماه از میادین دور کرد.  مهاجم 
ایرانی از زمان بازگشت به میادین برای ژیل ویسنته ۲۱ بازی  انجام داد و ۲ گل به ثمر رساند. 
علیپور روی هم رفته ۴۴ بار با پیراهن  ژیل ویسنته به میدان رفت و 6 گل برای این تیم زد.  

مستطیل سبز

مدیرعامل باشگاه سپاهان: 

 مورایس حرفی از رفتن 
نزده است

مدیرعامل باشــگاه ســپاهان گفت: باید از 
اتفاقــات افتــاده درس بگیریــم و تیــم 
را حفاظت و صیانــت کنیم، اجــازه ندهیم 
اتفاقات حاشــیه ای ما را دچار مســئله کند، 
اگر ســوء نیتی مقابــل تیم باشــد، با تمام 
قدرت می ایســتیم و البته خودمان را ملزم 
به رعایت قوانیــن و مقــررات می دانیم. به 
گزارش »فارس«، مهدی آذربایجانی اظهار 
کرد:تمام تلاشمان این اســت که آرامش را 
بر تیم حکم فرما کنیم، ســپاهان شخصیت 
قهرمانــی دارد و ان شــاءا... بتوانیم در جام 
حذفی و در فصل بعدی با تقویت نقاط قوت 
و رفع و پوشش نقاط ضعف تیم به نتیجه ای 
که خودمان، بازیکنان و هواداران انتظار دارند، 
برسیم. وی گفت: یک فصل دیگر با مورایس 
قرارداد داریم، صحبت هایی در مورد بازیکنان 
داشــته ایم و مورایس یک مربی در ســطح 
بالای دنیا و مربی فنی است، باید سرمربی در 
مورد تقویت نقاط قوت تیم نظر دهد، اکنون 
باید ۱۰۰ درصد از مورایــس و تیم برای جام 
حذفی حمایــت کنیم و مورایــس حرفی از 
رفتن نزده است. آذربایجانی با اشاره به حضور 
سپاهان در نیمه نهایی جام حذفی عنوان کرد: 
به نظر می رسد تیم شخصیت قهرمانی دارد، 
انتظار می رود جام حذفی را بعد از ســال ها 
بگیریم و فوتبال اصفهان به حق خود برسد، 
ادامه دهنده قهرمانی های پیشــین باشد و 
ســپس برای قهرمانی در آسیا فکر کنیم، به 
این نقطه نــگاه داریم. مدیر عامل باشــگاه 
سپاهان در مورد جذب بازیکن خارجی گفت: 
شخصاً تصمیم نمی گیرم و باید نظر سرمربی 
و افراد فنی را بگیریــم، بازیکن خارجی باید 
به گونه ای جذب شــود که شــاخص باشد و 
اتفاقات خوبی رقم بزند؛ ســپاهان همیشه 
در جــذب بازیکنان خارجی خوب پیشــتاز 
بوده است، امیدواریم اگر قرار است بازیکن 
خارجی وارد تیم شود، در حد و اندازه سپاهان 

بزرگ باشد.

فوتبال جهان

عکس خبر

 رقابت 3 گلر برای 
 حفاظت از سنگر

 تیم ایران
گلرهای تیم ملی زیــر نظر کادرفنی 
تلاش می کنند تــا در دو بازی پیش 
رو در میدان حاضر شــوند، با توجه 
به اینکه بیرانونــد در بازی های اخیر 
پرســپولیس از فرم ایــده آل خود 
خارج شــده بود نیازمند و حســین 
پورحمیدی شــانس حضــور درون 

دروازه را خواهند داشت.

 به نظر می رسد که در هفته سوم لیگ ملت ها شاهد 
یک جابجایــی غیرمنتظــره در تیم ملــی والیبال 
خواهیم بــود. به گزارش »ورزش ســه«، تیم ملی 
والیبال ایران در پنج بازی ابتدایی خود در لیگ ملتها 
شکست خورده، اتفاقی که بی سابقه بوده و تیم ملی 
والیبال ایران را دچار بحران کرده است. در این بین نا 
آمادگی بعضی بازیکنان و مصدومیت چند بازیکن 
در نتایج بد تیم ملی تأثیر بسیار زیادی گذاشته است 

و انتقادات از نوع بازی ایران را زیاد کرده است.
پست پاسور یکی از پست هایی است که این روزها 
در تیم ملی والیبال ایران با انتقادهای زیادی همراه 
شده است. محمد طاهر وادی با وجود قابلیت های 
خاص خود اما نتوانســته انتظارات را بر آورده کند و 

جواد کریمی با مشکل مایع گوش میانی مواجه شده 
و نمی تواند تیم ملــی را در هفته دوم همراهی کند. 
این اتفاقات باعث شده تا کادر فنی به عرشیا به نژاد 
بهترین پاسور جوانان جهان آماده باش بدهد تا در 
صورت لزوم در هفته سوم به ترکیب تیم ملی والیبال 
ایران اضافه شــود. به نژاد که در شــهرداری ارومیه 
فصل بســیار خوبی را پشت ســر گذاشت توانست 
خود را به تیم ملی برساند که در لحظه آخر از حضور 
در ترکیــب نهایی ایران باز ماند. دلیل آنکه عرشــیا 
به نژاد نتوانست تیم ملی والیبال ایران را در دو هفته 
اول همراهی کند این بود که وی دچار یک بیماری 
ویروسی شده که تمرین کردن را برای او سخت کرده 
بود. با رفع این بیماری عرشیا به نژاد با انگیزه فراوان 

خود را برای هفته سوم آماده خواهد کرد، جایی که 
همه منتظر هستند ببیند او چه عملکردی را از خود 

بر جای خواهد گذاشت.

دستور بازگشت بهترین پاسور جهان به تیم ملی صادر شد
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اصفهان در افق اصفهان در افق ۱۴۱۰۱۴۱۰

شهری باز بر هامون نهاده؟
تغییرات روز افزون و پیچیده شــهرها مدیران شهری را ملزم 
می کند تا برنامه هایی تهیه و اجرا کنند که با شرایط حال و آینده 
شهر تناسب بیشتری داشته باشد.به گزارش »ایمنا«، شهر یک موجود زنده در 
حال رشد و توسعه است؛ بنابراین، برای اینکه بتواند به حیات خود ادامه بدهد نیاز 
است خود را به روز کند، بر این اســت که اهمیت برنامه ریزی برای رشد و توسعه 
شهرها ضرورت پیدا می کند.تحولات برنامه ریزی شهری در اکثر نقاط جهان ابعاد 
گسترده ای پیدا کرده است، به طوری که موجب تغییر برخورد با شهر از شیوه ایستا 
به روشی پویا شده و الگوی برنامه ریزی راهبردی را به عنوان ابزاری نیرومند برای 
مدیران شهری مطرح ساخته است؛ تعدد استفاده از این رویکرد و موفقیت های 
حاصل از اجرای درست آن موجب شده است بسیاری از شهرداری ها در سراسر 
جهان از آن اســتفاده کنند. در کشور ما نیز اســتفاده از برنامه ریزی راهبردی در 
تدوین برنامه برای شهرها از حدود ۱۵ سال گذشــته افزایش یافته و از طرفی با 
توجه به بررسی های انجام شده و اهمیت این نوع برنامه ریزی وزارت کشور نیز با 
صدور دســتورالعمل ، شــهرداری ها را ملزم به تهیه برنامه راهبردی کرده است؛ 
شهرداری اصفهان نیز به استناد ماده ۱۵ قانون نوسازی و عمران شهری تا سال 
۱۴۰۰، شش برنامه پنج ساله شامل برنامه اصفهان + ۲۲، اصفهان ۸۵، اصفهان 
۹۰، اصفهان ۹۵، برنامه راهبردی اصفهان ۱۴۰۰ و برنامه راهبردی اصفهان ۱۴۰۵ را 
تهیه کرده است.تجربیات حاصل از تدوین و اجرای این برنامه ها به ویژه اصفهان 
۱۴۰۰ و اصفهان ۱۴۰۵ در استفاده از رویکرد راهبردی در برنامه ریزی موجب شده 
اســت هفتمین برنامه شــهرداری اصفهان با رویکرد راهبردی و با نام »برنامه 
راهبردی اصفهان ۱۴۱۰« برای ســال های ۱۴۰۳ تا ۱۴۱۰ تهیه شــود؛ این برنامه 
راهبــردی بر مبنــای پنــج ویژگی بارز مشــارکت محــوری، نتیجــه محوری، 
ارزش محوری، عمق نگری و تلفیق رویکردهای مسئله محور و هدف محور تدوین 

شده است.

تدوین هفتمین برنامه شهرداری اصفهان با رویکرد مشارکت مبنا
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان در این باره می گوید: نخستین برنامه شهر 
اصفهان در قالب برنامه اصفهان +۲۲ در ســال ۱۳۷۵ تدوین شــد و از آن زمان 
تاکنون طرح ها و پروژه های بسیاری اجرا شده است تا اصفهان را به مکان بهتری 
برای زندگی تبدیل کند.محمد نورصالحی ادامه می دهد: برنامه راهبردی اصفهان 
۱۴۱۰ نیز که هفتمین برنامه تدوین شــده شــهرداری اصفهان است، با تأکید بر 
رعایت چارچوب ها و اصول مندرج در اسناد فرادست و دریافت رویکرد مشارکت 
مبنا تلاش کرده اســت تا این مســیر را ادامه دهد و با دریافت نظرات ذی نفعان 
متعدد به ویژه شهروندان به شــیوه های مختلف همچون برگزاری نشست های 
شهراندیشی، برگزاری نظرسنجی ها و تحلیل مهم ترین خواسته های شهروندان 
از سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷، مســائلی را که نیازمند توجه بیشتر بوده است 
را مدنظر قرار دهــد؛ بنابراین این برنامه نتیجه هزاران ســاعت هم اندیشــی با 

شهروندان، خبرگان، اساتید، مدیران، اعضای شورای اسلامی شهر و کارشناسان 
شهری است که از نظر روشی و تعدد دست اندرکاران در نوع خود کم نظیر است.وی 
تصریح می کند: دستیابی به اهداف از پیش تعیین شده یکی از بهترین تجربه های 
بشری اســت که جز با نیروی اراده و تلاش ممکن نیست و برای تحقق این مهم 
برنامه ریزی همســو و هم جهت با اهداف ضروری است.نورصالحی خاطرنشان 
می کند: هدف شورای اسلامی شهر و شــهرداری اصفهان تلاش در مسیر ارتقای 
نقش کلان شهر اصفهان در تحقق بیانیه گام دوم انقلاب و در همین راستا تحقق 
شعار »اصفهان من، شهر زندگی« بوده است، در همین راستا در سال های اخیر 
به دلیل افزایش هزینه های تمام شده اجرای پروژه ها، مدیریت شهری ناگزیر به 
رعایت دو اصل هدفمندی و گزیده کاری بوده است تا با بهره گیری از منابع موجود 

بهترین نتیجه در راه رسیدن به آرمان ها حاصل شود.

»اصفهان من، شهر زندگی« بدون وجود یک برنامه منسجم محقق نمی شود
شهردار اصفهان معتقد است: رسیدن به شهر آرمانی، اگر نگوییم غیر ممکن، اما 
دشوار است، زیرا شهر به دلیل زنده بودن مدام در حال تغییر و تحول است و برای 
تحقق اهداف و آرمان ها نیز همواره باید شناخت از شهر و برنامه ریزی برای شهر 
ماهیتی پویا و متکامل داشته باشد.علی قاسم زاده ادامه می دهد: برنامه ریزی 
برای یک شهر آن هم شهری بزرگ با مسائل و قابلیت های متعدد کار پیچیده ای 
است؛ از سوی دیگر اجرای مناسب و حداکثری برنامه های تدوین شده مستلزم 
مشارکت جدی ذی نفعان است.شهردار اصفهان تصریح می کند: در دوره ششم 
مدیریت شــهری اصفهان با اهتمام به حرکت در افق نگاه و اندیشه رهبر حکیم 
انقلاب و تحقق بیانیه گام دوم و با لحاظ کردن تأکیدات مندرج در منشور شورای 
اسلامی شهر، انتخاب شعار »اصفهان من، شهر زندگی« با دیدگاه تبدیل اصفهان 
به مکانی بهتر برای زندگی و نزدیک تر شدن شهر اصفهان به استانداردهای جهانی 
و البته مبتنی بر قابلیت ها و ویژگی های اسلامی و ایرانی صورت گرفت.قاسم زاده 
خاطرنشان می کند: در این میان تحقق »اصفهان من، شهر زندگی« بدون وجود 
یک برنامه منســجم امکان پذیر نبود، بنابراین شهرداری اصفهان در دوره اخیر با 
هدایت شورای اسلامی و عزم راسخ برای تحقق این شعار، با تشکیل ۱۲ کمیته و 
بیش از ۹۰۰۰ نفر ساعت کار کارشناسی و بهره گیری از دیدگاه ها و نظرات بسیاری 
از متخصصان حوزه مدیریت شهری، به بازنگری، تکمیل و تدقیق برنامه راهبردی 
اصفهان ۱۴۰۵ و تدوین برنامه راهبردی اصفهان ۱۴۱۰ پرداخت.وی ادامه می دهد: 
در این باره گرفتن روشی نوین )روش تحلیل لایه ای علت ها( برای شناخت عمیق 
و ریشه ای مشکلات در سطح مختلف یکی دیگر از ویژگی های قابل توجه در فرایند 
تدوین برنامه در این دوره بود؛ بر این اســاس تلاش مجموعه شهرداری بر این 
بوده تا برنامه ای درخور کلان شهر اصفهان به عنوان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران 
اسلامی تدوین و ارائه کند؛ البته باید توجه داشت که رفع بعضی مشکلات اصفهان 
همچون کم آبی، فرو نشست زمین و آلودگی هوا که از جمله مشکلات اساسی این 

شهر به شــمار می رود، نیازمند عزم و اراده ای در سطح ملی دارد.شهردار اصفهان 
اضافه می کند: با این حال شهرداری اصفهان سعی دارد با تلاش و کار جهادی در 
حیطه وظایف خود نسبت به رفع این چالش ها، همچنین رفع سایر مشکلات این 
کلان شهر و حرکت به سوی تحقق اهداف و ارزش های دینی و ملی اقدام کند تا 

بتوان اصفهان را به شهر بهتری برای زندگی تبدیل کرد.

تدوین برنامه عملیاتی ۱۴۰۳ مبتنی بر ۳۹ اولویت راهبردی برنامه ۱۴۱۰
مدیرکل برنامه ریزی و بودجه شهرداری اصفهان نیز در این باره به خبرنگار »ایمنا« 
می گوید: ارائه خدمات مطلوب شــهرداری ها به ذی نفعان، بــا توجه به وظایف 
متعدد و گسترده خود در مدیریت شهری، بدون داشــتن برنامه و برنامه ریزی 
امکان پذیر نیست، در این راستا برنامه راهبردی اصفهان ۱۴۱۰ به عنوان هفتمین 
برنامه راهبردی شهرداری اصفهان در ادامه برنامه های قبلی، در سال گذشته به 
تصویب شورای اسلامی شهر رسید؛ فرایند تدوین این برنامه با مشارکت ذی نفعان 
درون سازمانی و برون ســازمانی و با حدود ۹۰۰۰ نفر ســاعت کار کارشناسی در 
حوزه مدیریت شــهری انجام شد.ســیدمصطفی اعتصامی ادامه می دهد: در 
این راستا اسناد فرادســت ملی تا محلی از جمله بیانیه گام دوم انقلاب، برنامه 
های ششم و هفتم توسعه کشور، سند آمایش استان در قالب انواع روش های 
اسنادی و پیمایشی مورد بررسی و تحلیل قرار گرفت؛ همچنین با حدود ۳۰۰ نفر 
از متخصصان و خبرگان حوزه مدیریت شــهری مصاحبه هایــی انجام و نظرات 
شهروندان مناطق پانزده گانه، کارکنان، ارباب رجوعان و پیمانکاران نیز دریافت شد 
و خروجی حاصل از تحلیل نتایج طی نشست هایی در قالب ۱۲ کمیته تخصصی 
با استفاده از روش تحلیل در لایه های مختلف و در دو بخش مشکلات و راهکارها 
تکمیل شد.وی با بیان اینکه نقاط تمرکز برنامه مشخص و بر اساس آن اهداف 
و راهبردها نیز تدوین شده است، اضافه می کند: این برنامه شامل هفت ارزش، 
پنج سیاســت، پنج هدف کلان، ۲۱ هدف خرد و ۱۲۴ راهبرد است از جمله نقاط 
بارز این برنامه سطح بالای مشارکت، تأکید بر ســنجش پذیری، عمیق نگری و 
اســتفاده از روش های نوین در برگزاری نشســت های متمرکز و تشکیل کمیته 
ارزش ها بود.اعتصامی می گوید: به منظور تحقق و پیاده ســازی برنامه راهبردی 
۱۴۱۰، برنامه هــای عملیاتی تهیه و تدوین می شــوند که بر این اســاس برنامه 

عملیاتی ۱۴۰۳ مبتنی بر ۳۹ اولویت راهبردی مســتخرج از برنامه ۱۴۱۰ تدوین 
شده است.وی تأکید می کند: در این برنامه عملیاتی بیش از ۵۰ درصد از منابع به 
هدف نخست خود یعنی بهبود کیفیت زیست شهری با تأکید بر کاهش آلودگی ها 
و مخاطرات زیست محیطی و باقی مانده به ســایر اهداف برنامه از جمله ارتقای 
جایگاه شــهر اصفهان با تأکید بر افزایش درآمدهای پایدار و توسعه گردشگری، 
ارتقای سرزندگی و پویایی محلات شهر مبتنی بر هویت تاریخی، مذهبی و فرهنگی 
شــهر، ارتقای کارآمدی، هوشمندی و هم آهنگی در راســتای تحقق حکمروایی 
خوب شهری و احیای سبک زندگی اســلامی- ایرانی در راستای رشد و تعالی 
ابعاد معنوی انسانی اختصاص داده شده اســت.مدیرکل برنامه ریزی و بودجه 
شــهرداری اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر برنامه عملیاتی برای ســال های 
۱۴۰۴ و ۱۴۰۵ در حال تدوین است، اظهار می کند: به منظور ایجاد ضمانت اجرایی 
و افزایش ســطح تحقق پذیری برنامه نیز شاخص های ارزیابی مبتنی بر سطوح 
گوناگون برنامه تدوین و پروژه ها بر اساس آن تعریف شده است که سنجش این 
شاخص ها بر اساس هدف گذاری انجام شده در مقاطع مشخص، میزان پیشرفت 

واقعی و تحقق پذیری برنامه را نشان خواهد داد.
به گزارش »ایمنا«، به گفته مدیران شــهری اصفهان از ویژگی های متمایز برنامه 
۱۴۱۰ مدیریت ذی نفعان و مشــارکت گســترده آنها در تدوین برنامه اســت به 
گونه ای که ابتدا مسائل شهر و شهرداری و اسناد بالادستی و موضوعی مرتبط در 
حیطه های مختلف مدیریت شهری بررسی و در ادامه نواقص برنامه های پیشین 
و رویکردهای تکلیف شده به شهرداری از سوی ارگان های بالادستی شناسایی 
و سپس طی جلســات متعدد در قالب لایه های مختلف مبتنی بر روش تحلیل 
لایه ای علت ها تکمیل و تدقیق شده و در نهایت در قالب کتابچه برنامه راهبردی 
اصفهان ۱۴۱۰ به آن نیازها پاســخ داده شده اســت.به این ترتیب می توان گفت 
برنامه راهبردی اصفهان ۱۴۱۰ حاصل پژوهش ها، تحلیل ها، بررسی ها و برگزاری 
جلسات متعددی است که از مشارکت و جمع بندی نظرات متخصصان شهرداری 
اصفهان و ســایر ســازمان ها و نهادهای دخیل در امر مدیریت شهری، خبرگان، 
نخبگان، اســاتید دانشــگاهی، اصناف و گروه های مختلف شهروندی به دست 
 آمده اســت، بنابراین امید می رود که بیش از سایر برنامه های پنج ساله اجرایی 

شود.

 مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری 
اصفهان گفت: از طریق هماهنگی های انجام شده با 
دانشگاه علوم پزشکی، رانندگان خودروهای باری 
دورن شــهری این کلان شــهر می توانند بــه همراه 
خانواده های خود به مراکز بهداشت مراجعه کنند و 

رایگان چکاپ پزشکی شوند.
ســیدعلی عبدالهی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره 
به اهمیت ســلامت راننــدگان خودروهــای باری 

درون شــهری اظهار کــرد: هماهنگی هــای لازم با 
دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان انجام شده است 
تا راننــدگان خودروهای باری به صــورت رایگان به 
همراه خانواده های خود به مراکز بهداشــت سطح 

شهر مراجعه کنند.
وی افــزود: در این مراکز مــواردی همچون کنترل 
دیابت، فشــارخون، اختلالات چربی، فعالیت های 
بدنی، سلامت روان و ســایر فاکتورهای مورد نیاز 

پزشکی انجام می شود.
مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری 

اصفهان گفت: در مرحله نخست و در فاز یک، 6۰۰۰نفر 
از این رانندگان را به مراکز بهداشت معرفی خواهیم 
کرد که امیدواریــم آنها با مراجعــه به موقع به این 
مراکز، همکاری لازم را داشته باشــند تا بتوانیم در 
فازهای بعدی سایر رانندگان را نیز به مراکز بهداشت 

معرفی کنیم.
عبدالهی گفت: امیدواریم با انجام اینگونه اقدامات 
بتوانیم گام مهمی را در راســتای سلامتی رانندگان 
خودروهــای باری درون شــهری در ســال جاری 

برداریم.

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل ونقل بار شهرداری اصفهان:

رانندگان خودروهای باری درون شهری اصفهان رایگان 
چکاپ پزشکی می شوند

 تقدیر آیت ا... مهدوی از اجرای طرح ممنوعیت 
ورود موتورسیکلت ها به بازار اصفهان

امام جمعه موقت اصفهان از اجرای طرح ممنوعیت ورود موتورســیکلت به محوطه بازار اصفهان و 
همکاری بین دستگاه های اجرایی تقدیر کرد.به گزارش »ایمنا«، آیت ا... سیدابوالحسن مهدوی در 
دیدار با مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان و جمعی از معاونان و مدیران این منطقه، ضمن تسلیت 
شهادت رئیس جمهور و همراهان اظهار کرد: شهرداری فقط متولی امور ظاهری مردم نیست، بلکه 
باید فکر انسان ها را نیز پشتیبانی کند که اگر چنین باشد، کشور اسلامی معنا پیدا می کند.وی ضمن 
قدردانی از اجرای طرح ممنوعیت موتورسیکلت به میدان امام )ره( افزود: فکری هم باید برای سد 
معبر اصناف در بازار اصفهان کرد و با توجه مطالبات مردم در این خصوص، این مشکل باید به سرعت 
توسط شهرداری و هیئت امنای بازار مورد بررسی قرار گیرد.امام جمعه موقت اصفهان تصریح کرد: 
با توجه به اینکه منطقه ۳ شهرداری اصفهان بیشترین تعداد مساجد مهم را بین مناطق شهری دارد، 
توصیه می شود صدای اذان در تمام مساجد آن پخش شود.وی با اشاره به لزوم افزایش حمایت 
مالی بیشتر از مساجد ادامه داد: به نیازهای دینی مردم باید توجه بیشتری شود، زیرا همین امور 
عاقبت بخیری دارد و سایر کارها جزو وظایف محسوب می شود.امام جمعه موقت اصفهان از دیگر 
نکات مورد تأکیــد را برنامه ریزی برای نصب تابلوهای پیام های مرتبط با رعایت حجاب اســلامی 
در اماکن تاریخی پر رفت و آمد عنوان کرد.وی نبود ســرویس بهداشــتی کافی در محوطه میدان 
امام )ره( را از دیگر مشکلات عنوان کرد و بر اختصاص زمین مناسب جهت احداث سرویس های 
بهداشتی تأکید کرد.روح ا... ابوطالبی، مدیر منطقه ۳ شهرداری اصفهان نیز در این نشست گزارشی 
از موقعیت جغرافیایی منطقه ۳ شهرداری اصفهان ارائه کرد و گفت: این منطقه یک موقعیت ویژه 
به لحاظ بافت تاریخی دارد و باید مورد توجه بیشتری قرار گیرد.وی افزود: با توجه به تشکیل هیئت 
امنای بازار تلاش می کنیم با اولویت بندی مناسب، مشکلات منطقه بازار را با مشارکت بازاریان یک 

به یک حل و فصل کنیم.

مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان خبرداد

آغاز عملیات ساماندهی و مرمت شاه نشین پل خواجو
مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان از عملیات ســاماندهی و مرمت شاه نشین پل خواجو خبر داد و 
گفت: در این پروژه نصب و مرمت نرده های چوبی جدید شاه نشین پل خواجو انجام می شود.علی 
باقری در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: مبلغ پیمان این پروژه پنج میلیارد و ۲6۰ میلیون ریال است.

وی افزود: در این پروژه مرمت کف فرش های فرسوده، مرمت و تثبیت نمای مشبک آجری، خارج 
کردن بندهای کهنه و اجرای مجدد آن، تهیه و نصب شیشه در محل های مورد نیاز و نصب نرده های 
چوبی جدید در محل های که نرده نداشت، انجام می شود.مدیر منطقه 6 شهرداری اصفهان تصریح 

کرد: عملیات زیر نظر نماینده اداره میراث فرهنگی بوده و روی تزئینات کاری انجام نشده است.

گردهمایی منطقه ای غدیری ها در منطقه ۹ اصفهان
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان از نشست مدیران، نخبگان و فعالان فرهنگی منطقه در تحت عنوان 
»تا ابد بر این عهدیم« خبر داد.سیدسلمان قاضی عسگر در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: نشست 
مدیران، نخبگان و فعالان فرهنگی منطقه ۹ اصفهان با حضور مسئولان حوزه ای مقاومت و پایگاه های 
تابعه برادر و خواهر به همراه فعالان فرهنگی و فضای مجازی، مجمع معتمدان انقلاب غرب اصفهان، 
مسئولان کانون ها، هیئت ها و مجموعه های فرهنگی، مســئولان فرهنگسراهای منطقه چهارشنبه 
۱6 خرداد ساعت ۲۰ در مجتمع امام خمینی )ره( واقع در خیابان آتشگاه، خیابان نبوی منش برگزار 
شد.وی افزود: در این نشســت درباره شــناخت صحنه و وضعیت میدانی، چگونگی حضور مؤثر، 
معرفی مجموعه پشتیبان غدیر و انتخابات برای تسهیل گری، ارائه الگو و ایده و راهکارهای عملیاتی 

مورد بحث و برسی قرار گرفت.

خبر روزاخبار

اصفهان میزبان دومین 
نمایشگاه ملی »فن نما« 

می شود
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
شهردار اصفهان از برگزاری دومین نمایشگاه 
ملی فناوری و نــوآوری »فن نمــا« در این 
کلان شــهر خبر داد و گفت: این نمایشــگاه 
دهم تا ســیزدهم مهر ۱۴۰۳ در محل دائمی 
نمایشــگاه های بین المللی اصفهان برگزار 
خواهد شد.ســعید ابراهیمی در گفت وگو با 
»ایمنا« با بیان اینکه نمایشگاه ملی فناوری 
و نوآوری برای دومین سال پیاپی با همکاری 
ارکان زیست بوم کارآفرینی و فناوری اصفهان 
برگزار می شــود، اظهار کرد: شــعار این دوره 
از نمایشــگاه »ما برای وصل کردن آمدیم« 
اســت.وی با بیان اینکه از اهداف نمایشگاه 
می توان بــه ارزش آفرینی، شبکه ســازی و 
امیدآفرینی اشاره کرد، افزود: ارزش آفرینی 
با روایت کارآمدی زنجیره نوآوری و فناوری در 
حل مسائل و ارزش آفرینی ملی، شبکه سازی 
برای تکمیــل زنجیــره ارزش بــا تمرکز بر 
ارتباطات اقتصادی در زیســت بوم فناوری 
و امیدآفرینــی با هدف جذب شــهروندان 
به ویژه نوجوانان و جوانان و افزایش علاقه و 
امیدآفرینی به واسطه ایجاد زمینه مشارکت 
فعال در نمایشگاه و رویدادهای جانبی مدنظر 
قرار گرفته است. معاون برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی شــهردار اصفهان با اشاره به 
پاویون های نمایشــگاه گفت: هشت پاویون 
برای نمایشگاه در نظر گرفته شده که شامل 
بخش های محیط زیست، کشاورزی و امنیت 
غذایی، ساختمان و صنایع وابسته، نفت، گاز 
و پتروشیمی، فولاد، سلامت و فناوری های 
زیستی، هوش مصنوعی، نوآوری و خلاقیت، 
حمل ونقل سبز است. ابراهیمی تصریح کرد: 
سال گذشــته ۴۰ رویداد جنبی برگزار کردیم 
که ســال جاری تعداد این رویدادها کاهش 
پیدا می کند، ضمن اینکه ســال گذشــته در 
بخش بین الملل شــاهد حضور چهار کشور 
ســرمایه گذار از جمله ارمنســتان و روسیه 
بودیم که سال جاری نیز در این حوزه در حال 

برنامه ریزی هستیم.

مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان از برگزاری کارگاه آموزشی تدوین طرح تداوم کسب و کار در سطح شهرداری این کلان شهر 
شامل ستاد، مناطق، سازمان ها و شــرکت ها خبر داد.سعید فردانی در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به اهمیت این کارگاه اظهار کرد: مدیریت تداوم کسب و 
کار، مدیریت بازیابی و تداوم فعالیت و سرویس های حیاتی کسب و کار در هنگام وقوع حوادث و شرایط بحرانی است.وی افزود: سازمان فاوای شهرداری 
اصفهان با توجه به اهمیت تدوین طرح های تداوم کســب و کار برای تمام سرویس های شــهرداری، اقدام به برگزاری کارگاه آموزشی تدوین طرح کسب و 
کار شامل ستاد، مناطق، سازمان ها و شرکت ها کرد.دستیار ویژه شهردار در امور هوشمندسازی و مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
اصفهان تصریح کرد: این دعوت با حضور مسئولان فناوری اطلاعات و نمایندگان کسب و کار تمام قسمت های شهرداری برگزار شد.فردانی خاطرنشان کرد: 
در این جلسه به ابعاد مختلف تهیه طرح تداوم کسب و کار که شامل بُعد فناوری اطلاعات و بُعد کســب و کار است، اشاره و با ذکر مثال های واقعی، موضوع 

برای شرکت کنندگان تبیین شد.

 دستیار ویژه شهردار اصفهان در امور هوشمندسازی خبر داد

برگزاری کارگاه آموزشی تدوین طرح تداوم کسب و کار در شهرداری اصفهان

 دیدار مادر با فرزند 
شهیدش در اصفهان

از خانواده شهید بهرام رجبی ۱6 خرداد 
در امامزاده شاه میر حمزه)ع( اصفهان 
استقبال شد. پیکر شهید بهرام رجبی 
مصــادف با شــهادت امام حســن 
عســکری)ع( به عنوان شهید گمنام 
در صحن امامزاده شاه میرحمزه)ع( 
اصفهان به خاک ســپرده شد و پس 
 ،DNA از انجام آزمایشات تشخیصی

هویت وی مشخص شد.
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عضو شورای شهر اصفهان گفت: تذکرات و مطالبی که در 
صحن شــورا و به صورت غیر حضوری عرض می شود به 
مدیران منعکس می شــود اما از نتیجــه آن خبر کمتری 

وجود دارد.
به گزارش »مهر«، مجید نادرالاصلی با گرامیداشت سالروز 
ارتحال امام خمینی )ره( و با اشاره به فراز پایانی وصیت 
نامه سیاسی عبادی ایشــان اظهار کرد: امام خوبی ها در 
بلندای تاریخ پس از رسول خدا)( و ائمه معصومین)ع( 
مانندش وجود نداشــت. او کســی بود که در مناجات با 
خدای خویش عــرض می کند کــه »خدایا مــا بندگان 
ضعیف هستیم و بندگانی هستیم که هیچ نداریم و هرچه 
هســت تویی، اگر چنانچه خلاف می کنیم نادانیم و تو بر 

ما ببخش...«
رئیس کمیســیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: امام خمینی )ره( با آموزه های 
خدایی و قرآنی بــا اعتقاد کامل به مبانــی دینی برپایی 
دین خدا را به جهانیان اعلام کرد و بعد از گذشت این همه 
ســال خلف صالح او، عبد صالح پروردگار این کشتی را 
امن می سازد و طوفانی که اســتکبار جهانی در طول این 
مدت در برابر کشــتی توفنده ایران اسلامی ایجاد کردند 
به برکت همدلی، وفــاق و صمیمیت مــردم و با رهبری 
داهیانه امامین انقلاب و به رغم مشکلاتی که برخی عناصر 
داخلی ایجاد می کنند و با وجود عناد دشمنان خارجی از 

میان می رود.
رئیس کمیســیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: مردم ایران امروز با انتخابات 

سخت ریاســت جمهوری مواجه هســتند. در این میان 
تبیین دســتاوردهای نظام جمهوری اســلامی در کسب 
رتبه های برتر بین المللی، توفیقات سیاست خارجی، وعده 
صادق و انتقام سخت، تلاش برای حل مشکل اشتغال و 
رفع مشکلات کارگران و محرومان مسائلی است که باید 
مورد توجه قرار گیرد. لازم اســت کســانی که در نامزدی 
ریاست جمهوری پیشگام شده اند به شرایط کشور توجه و 

دستاوردهای دولت صادق الوعد را حفظ کنند.
وی در بخش دیگری از نطق خود گفت: تذکرات و مطالبی 
که در صحن شورا و به صورت غیر حضوری عرض می شود 
به مدیران منعکس می شود اما از نتیجه آن خبر کمتری 

وجود دارد. به عنوان نمونه پیش از این از آبگرفتگی معابر 
بر اثر بارندگی اردیبهشــت ماه صحبت کردیم و از ســوی 
معاون خدمات شهری شــرحی مفصل از برنامه ها داده 
شد. براساس آنچه شــنیدیم میلیون ها متر مکعب آب 
در شهر جاری شد و عرصه را بر مردم در حوزه حمل و نقل 
تنگ کرد اما مــا همچنان در حال انجام طرح هســتیم. 
متأســفانه انتقال آب از دریا بــا اعداد نجومــی مواجه 
 اســت و ما نمی توانیم این نعمت خــدادادی و مجانی را 

برنامه ریزی کنیم.
نادرالاصلی با اشاره به مسئله فروریزش های اخیر در نقاط 
مختلف شــهر گفت: آیا علت اتفاقات اخیر فرونشست 

زمین است؟ آیا از بین رفتن مجاری انتقال آب و فاضلاب 
یا شسته شدن بســتر لوله گذاری هاست. هرچه هست 
ما به عنوان مدیریت شــهری مســئولیت داریم. از اینکه 
تبعات فرونشســت بر دامان ما بنشیند مشکلی نیست، 
مشکل زمانی است که اتفاقی رخ دهد و بنایی فرو ریزند 
و عده ای خسارت جانی و مالی ببینند. آن وقت چه کسی 

مقصر است.
وی با اشاره به درآمدهای شهری گفت: درآمد حاصل از 
عوارض ارزش افزوده و آلایندگی هوا به حوزه خدمات آن 
منطقه مربوط می شود. اداره شهر هزینه دارد و قانون حق 
شهر را در درآمدی که از ناحیه عوارض ارزش افزوده کسب 
می شود فرض کرده است. انتظار داریم استاندار، فرماندار 
و سازمان های نظارتی به خصوص بازرسی و مدیریت امور 

مالیاتی بر این امر مصر باشند.
رئیس کمیســیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای 
اســلامی شــهر اصفهان گفت: هزینه هــای احداث خط 
2 مترو اگرچه اصــرار به هم پوشــانی آن با شــهرهای 
اطراف از جمله شاهین شــهر، خمینی شهر، نجف آباد و 
بهارستان را داریم بسیار سنگین است. مدیریت در تعامل 
و مساعدت می تواند اقداماتی را در تولید درآمدهای پایدار 
و مولدسازی ظرفیت های موجود و صرف آن در این مسیر 
کمک شــایانی کند. دریافت حق و حقوق شهر از بودجه 
کشور و وزارتخانه ها در جای خود قابل تأمل است. در این 
راستا مولدسازی سرمایه ها، کسب مشارکت های مردمی، 
پهن کردن فرش قرمز برای خیرین و سرمایه گذاران مؤمن 

و متدین از جمله انتظارات ما است.

به گزارش روابط عمومی اداره کل انتقال خون استان اصفهان، کیان دهراب 
پور، مدیرکل انتقال خون اســتان اصفهان ضمن تسلیت ســالروز ارتحال 
حضرت امام خمینــی)ره( گفت: 174 نفر از اهداکننــدگان خون در روز 14 
خرداد، ســالروز رحلت آن انسان وارسته و به خدا پیوســته به مرکز اهدای 

خون خواجو شهر اصفهان مراجعه کردند که از این تعداد 148 نفر، موفق به 
اهدای خون شــدند.دکتر دهراب پور بیان کرد: ذخیره خون استان در زمان 
حال 334۹ معادل 3/8 روز می باشد.وی اضافه کرد با هر بار اهدای خون، 

جان سه نفر نجات پیدا می کند.

عضو شورای شهر اصفهان:

نتیجه تذکرات و مطالبات منعکس شده به مدیران اصفهان خروجی کمی دارد
اجرای 2 طرح برج های خنك كننده هيبريدی در 
پالايشگاه شمالی و جنوبی هلدينگ پتروپالايش 

اصفهان

مدیر کنترل پروژه هــای هلدینگ پترو پالایــش اصفهان درگفتگو بــا خبرنگار واحد 
رسانه روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، از احداث سایت دوم 
پالایشــگاه در هرمزگان خبرداد و گفت: برای احداث سایت دوم پالایشگاه در هرمزگان 
با ظرفیت 120 هزار بشــکه در روز ؛ 528 هکتار زمین در شــهرک صنعتی خلی جفارس 
هرمزگان برای این کار درنظرگرفته شــده اســت.به گزارش خبرنگار واحد رسانه روابط 
عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، مهندس علی موذنی، با اشــاره به 
اینکه برای احداث این ســایت در بندر عباس کلیه ضوابط زیست محیطی رعایت شده 
است افزود: دو خط انتقال دراین محدوده وجود دارد که دارای دو جاده دسترسی ظل 
است.وی با اشــاره به اینکه هدف از احداث این پالایشــگاه تولید روزانه 34000 بشکه 
بنزین؛ 37000بشکه گازوئیل؛ 7000بشکه گاز مایع؛ 11600بشکه نفت سفید؛ 36100بشکه 
نفت کوره و بیش از 15 هزار تن گوگرد در سال است ادامه داد: زمان اتمام این پروژه سال 
1406 اعلام شده است. عملیات اجرای سیویل و فنداســیون تجهیزات این پالایشگاه 
تا انتهای ســال آینده انجام خواهد شــد .وی در ادامه درباره اجرای 2 طرح برج های 
خنک کننده هیبریدی در پالایشــگاه شــمالی و جنوبی هلدینگ پتروپالایش اصفهان 
گفت:کولینگ هیبریدی پالایشــگاه جنوبی از اول دی ماه 1401 در پالایشگاه اصفهان 
استارت زده شد که دارای 50 درصد پیشرفت فیزیکی است.موذنی با اشاره به اینکه طرح 
برج های خنک کننده هیبریدی در راســتای کاهش هدررفت آب و جلوگیری از تبخیر 
سطحی سیستم کولینگ پالایشــگاه در دســتور کار قرار گرفت اظهار کرد: در این رابطه 
طرح کولینگ هیبریدی پالایشگاه شمالی از اول بهمن ماه 1401 در پالایشگاه اصفهان 
شروع شد که این طرح هم اکنون دارای 40 درصد پیشرفت فیزیکی است.مدیر کنترل 
پروژه های هلدینگ پترو پالایش اصفهان  بیان کرد:در پالایشــگاه اصفهان در کولینگ 
جنوبی 2 برج و در کولینگ شمالی 1 برج خنک کننده هیبریدی در دست ساخت است 
که مجموعاً 450 متر مکعب در ســاعت از هدر رفت آب جلوگیری می شود. در مجموع 
برای 2 پروژه با 3 برج خنک کننده درپالایشــگاه اصفهان بیــش از 3٫5 همت هزینه 

اختصاص داده خواهد شد.

سخنگوی شــورای نگهبان از رســانه ها و فعالان فضای مجازی 
خواست تا در خصوص بررســی صلاحیت ها گمانه زنی نداشته 
باشند و تأکید کرد:بررســی صلاحیت ها به تازگی شروع شده و 

فرآیندی تفصیلی، دقیق وزمان بر است.
به گــزارش »مهر«، هــادی طحان نظیــف، عضــو حقوقدان و 
ســخنگوی شــورای نگهبان صبح چهارشــنبه 16 خرداد 1403 
پیش از آغاز جلسه شــورای نگهبان برای بررسی صلاحیت های 
داوطلبان انتخابات ریاســت جمهوری در برنامه ای تلویزیونی به 
ارائه توضیحاتی درباره برگزاری زودهنگام انتخابات چهاردهمین 
دوره ریاست جمهوری به دلیل شــهادت آیت ا... رئیسی و نقش 

نظارتی این شورا پرداخت.
وی گفت: براســاس قوانین و مقــررات و سیاســت های کلی 
انتخابات، مجری انتخابات وزارت کشــور و همچنین بر اساس 
قانون اساسی و…، ناظر انتخابات شورای نگهبان است. همواره 
در کنار مجری، ناظری وجود دارد که وظیفه آن اطمینان حاصل 
کردن از صحت و اتقان فرایندهاست. ناظر باید دقت کند تا امور 

براساس قانون پیش می رود.

بررسی صلاحیت ها چگونه انجام می شود؟
سخنگوی شــورای نگهبان همچنین اظهار کرد: وقتی در قوانین 
شرایط و اوصافی برای جایگاه ریاست جمهوری ذکر می شود، آن 
شرایط باید توسط مرجعی مورد بررسی قرار بگیرد. این کار در هر 
جایی انجام می شود، خواه آن نهاد شورای نگهبان باشد یا هر نهاد 
دیگری. بالاخره باید بررسی ها انجام شود که آیا فرد برخوردار از 

شرایط مندرج در قانون است یا خیر.
طحان نظیف در همین رابطه به اصل 113 قانون اساســی اشاره 
کرد که بر اساس آن رئیس جمهور پس از مقام رهبری عالی ترین 
مقام رسمی کشور اســت و مســئولیت اجرای قانون اساسی و 
تنظیم روابط قوای سه گانه و ریاست قوه مجریه را جز در اموری 
که مستقیماً به رهبری مربوط می شود، برعهده دارد و تأکید کرد: 
به دلیل جایگاه و اهمیتی که ریاســت جمهوری دارد، شــرایط و 
اوصاف آن در قانون اساسی آمده است. این در حالی می باشد که 
در خصوص نمایندگی مجلس یا… عنوان شــده است که قانون 

)قوانین عادی( شرایط انتخاب شونده را مشخص می کند.
در اصل 115 قانون اساسی که مورد اشاره طحان نظیف قرار گرفت، 
آمده است: »رئیس جمهور باید از میان رجال مذهبی و سیاسی 
که واجد شرایط زیر باشند انتخاب گردد: ایرانی الاصل، تابع ایران، 
مدیر و مدبر، دارای حسن سابقه و امانت و تقوی، مؤمن و معتقد 

به مبانی جمهوری اسلامی ایران و مذهب رسمی کشور.«
وی درباره این اصل عنــوان کرد: برخی از واژگان ممکن اســت 
کیفی باشد؛ اینکه چه ســطحی از مدیریت مدنظر است، منظور 
مدیریت کلان و مدیریتی است که برای کشــورداری می باشد. 
یک نفر ممکن است مدیر سازمان یا وزیر خوبی باشد، اما شاید 

نتواند در وزارتخانه دیگری به خوبی عمل کند یا اینکه در جایگاه 
ریاست جمهوری به خوبی عمل کند.

عضو حقوقدان شورای نگهبان افزود: شورای نگهبان بررسی های 
لازم را انجام خواهد داد که آیا فرد می تواند وصف مدیر را داشته 
باشد، هیئت وزیران را مدیریت کند و در بحران ها تصمیم گیری 
کند؟ این ها بر اساس مدارک و اسنادی که از خود افراد دریافت 
شده و ســوابق مدیریتی و عملکردی که در جایگاه های مختلف 
داشــتند، بررســی خواهد شــد. از دســتگاه های مختلف نیز 
اســتعلام هایی صورت می گیرد؛ همــه این ها فرایند بررســی 

صلاحیت ها را رقم خواهد زد.

تلاش برای بررسی صلاحیت ها در کمتر از 10 روز
طحان نظیف در ادامه اعلام کرد: هشــتاد نفر برای کاندیداتوری 
انتخابات ریاســت جمهوری ثبت نام کردند. پرونده ها را از وزارت 
کشــور تحویل گرفتیم. هرکــدام از این پرونده ها در جلســات 
شورای نگهبان مورد بررسی قرار می گیرد، مباحث و استعلامات 
مطرح می شــود، اعضا نظرات خود را بیــان می کنند و در نهایت 
تصمیم گیری می شــود؛ ایــن فرایند به صــورت جمعی انجام 

می شود.
وی با بیان اینکه فرایند بررســی صلاحیت ها طولانی است، اما 
به صورت دقیق انجام خواهد شد، اظهار کرد: قانون 5 روز مهلت 

برای بررسی صلاحیت ها توسط شورای نگهبان پیش بینی کرده 
که امکان تمدید یک 5 روز دیگر دارد. ما از 5 روز نخست طبیعتاً 
استفاده خواهیم کرد و از مهلت 5 روز دوم ممکن است، بخشی 

از آن استفاده شود.

مصوبه شورای نگهبان برای تعیین حداقل شرایط
ســخنگوی شــورای نگهبان با تأکید بر اینکه در قانون انتخابات 
ریاســت جمهوری فرایندهــا به دقت ذکر شــده اســت و همه 
فرایندها نیز طبق قانون پیش می رود، به بند 5-10 سیاست های 
کلی انتخابات مبنی بر اینکه »تعریف و اعلام معیارها و شــرایط 
لازم برای تشخیص رجل سیاســی، مذهبی و مدیر و مدبر بودن 
نامزدهای ریاســت جمهوری توسط شــورای نگهبان« صورت 
بگیرد، اشاره کرد و گفت: در ســال 13۹6 یعنی یک سال پس از 
ابلاغ سیاست های کلی انتخابات توســط مقام معظم رهبری، 
شاخص ها و معیارهایی در این خصوص تدوین شد که در سال 

1400 عینی تر و جزئی تر شد.
طحان نظیف ادامه داد: در گذشته شــاهد ثبت نام هایی بودیم 
که بسیاری از آنها واجد شــرایط اولیه هم نبودند، از این رو این 
مصوبه در راستای سیاست های کلی انتخابات تدوین و اجرایی 
شد. در ســال 13۹6، یک هزار و 636 نفر ثبت نام کردند. در سال 
1400 هم اگرچه دولت وقت به دلایلی مصوبــه را اجرا نکرد، اما 

با اطلاع رســانی هایی که صورت گرفت، ثبت نامی ها به 5۹2 نفر 
کاهش یافت که البته کمتر از چهل نفر برخوردار از شرایط شکلی 

بودند.
وی تأکید کرد: برای شناســایی رجل مذهبی و سیاسی و مدیر 
و مدبر بودن، حداقل و حداکثر ســن، حداقــل مدرک و حداقل 
سابقه مدیریتی نیاز است که طبق این مصوبه حداقل و حداکثر 
سن 40 و 75 سال تمام، مدرک کارشناسی ارشد و سابقه 4 ساله 
مدیریتی است. این هشتاد نفری که در روزهای گذشته ثبت نام 
کردند، برخوردار از حداقل شرایط شــکلی بودند. از سایر افرادی 
هم که برخوردار از شرایط شــکلی نبودند، ضمن حفظ احترام، به 

آنها توضیح داده شد.
سابقه 4 ساله مدیریتی که مورد اشاره سخنگوی شورای نگهبان 
قرار گرفت باید در مناصب زیر باشد: رؤسای سه قوه، معاون اول 
رئیس جمهور، نواب رئیس مجلس شــورای اسلامی، اعضای 
شــورای نگهبان، وزرا، نمایندگان مجلس شــورای اســلامی، 
معاونین رئیس جمهور، معاونین رؤسای قوای سه گانه، اعضای 
شورای عالی امنیت ملی، اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
مدیر مرکز مدیریت حوزه های علمیه کشور، رؤسای سازمان ها، 
مؤسســات، نهادهای دولتی و مؤسســات و نهادهای عمومی 
غیردولتی در ســطح ملی، فرماندهان عالی نیروهای مســلح 
با جایگاه سرلشکری و بالاتر، رئیس دانشــگاه آزاد اسلامی در 

سطح کشور، استانداران، شهرداران شــهرهای بالای دو میلیون 
نفر جمعیت و اشخاص، مقامات و مدیران هم تراز مناصب فوق 

به تشخیص شورای نگهبان.

استفاده از ظرفیت ۳00 هزار نفر ناظران مردمی
سخنگوی شورای نگهبان سپس در خصوص شبکه ناظران گفت: 
با شبکه ای از ناظران در سطح کشــور کار می کنیم که اعضای آن 
حدود 300 هزار نفر هســتند. هیچکدام از آنها استخدام شورای 
نگهبان نیستند. در بین آنها از اقشار گوناگون و مشاغل مختلف، 

آقا و خانم و جوان و میان سال حضور دارند.
طحان نظیف اضافه کرد: البته در هر انتخاباتی، بخشی از این ها 
را به کار می گیریم. در انتخابات مجلس دوازدهم حدود 230 هزار 
نفر به کار گرفته شدند. در طول سال نیز دوره های آموزشی برای 
این ها برگزار می شــود. اگر قانون اصلاح می شــود، برای این ها 
دوره هایی برگزار می شود. ضمن اینکه قانون برگزاری هر یک از 

انتخابات ها متفاوت است.
وی در ادامه تأکید کرد: نظارت شــورای نگهبان بــر فرایندهای 
انتخابات یک نظارت عام اســت بدین معنا که شورای نگهبان بر 
تمامی فرایندها از ابتدا تا انتها نظارت دارد. شورای نگهبان در زمان 

ثبت نام نیز حضور داشت تا حقی از کسی ضایع نشود.

ایرانیان خارج از کشور با گذرنامه هم می توانند رأی بدهند
ســخنگوی شــورای نگهبان در خصــوص برگــزاری انتخابات 
الکترونیک نیز گفت: برگزاری این شیوه از انتخابات در مرحله اول 
و دوم انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی، تجربه 
رضایت بخشــی بود؛ هم مردم و هم عوامل راضــی بودند. برای 
برگزاری این شیوه از انتخابات برای انتخابات ریاست جمهوری 
جلساتی با وزارت کشور داریم و در حال بررسی هستیم. با توجه 
اینکه سخت افزارها و نرم افزاهای لازم باید فراهم بیاید، بررسی ها 
در حال انجام است. به محض اینکه به نتیجه برسیم اطلاع رسانی 

خواهیم کرد.
طحان نظیف همچنین درباره رأی گیری از ایرانیان خارج از کشور 
به ارائه توضیحاتی پرداخت و اظهار کرد: این موضوع نیز طبق روال 
ادوار گذشته انجام خواهد شــد؛ عزیزان می توانند به شعب اخذ 
رأی پیش بینی شــده مراجعه کنند. پیش بینی های لازم انجام 
شده است. آنها با ارائه کارت ملی، شناسنامه یا گذرنامه می توانند 

رأی بدهند.
وی در ادامــه از رســانه ها و فعالان فضای مجازی خواســت تا 
در خصــوص بررســی صلاحیت ها گمانه زنی نداشــته باشــند 
و تأکید کــرد: بررســی صلاحیت ها به تازگی شــروع شــده و 
فراینــدی تفصیلــی، دقیــق و زمان بــر اســت؛ کلًا گمانه زنی 
 درســت نیســت، امــا الان حتــی بــرای گمانه زنــی هــم 

زود است.

طحان نظیف تأکید کرد:

رسانه ها درباره بررسی صلاحیت ها گمانه زنی نداشته باشند
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